
معاون وزیر صمت:

وژه در شهرک ها و نواحی صنعتی کشور فعال است ۲۳۰۰ پر
خریدار  معــاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت 
گفت: بیــش از ۲ هزار و ۳۰۰ پــروژه در حال اجرا 
با ۱۱ هزار میلیــارد تومان اعتبار در شــهرک ها 
و نواحی صنعتی کشــور فعال اســت.به گزارش 
ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی 
ایران، »علی رســولیان« در مراسم امضای تفاهم 
نامه ارائه خدمــات ژئوتکنیک، آزمایشــگاهی و 
کنتــرل کیفی میان ســازمان صنایــع کوچک و 
شــهرک های صنعتی ایران و بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی با اشاره به دو وظیفه مهم سازمان صنایع 
کوچک، افــزود: تامین زیرســاخت های تولید در 
شــهرک ها و نواحی صنعتی برای واگذاری زمین 
به فعالان اقتصادی و حمایــت از صنایع کوچک و 
متوسط مستقر شده در این شــهرک ها و نواحی 
صنعتــی در ۸۵ محــور حمایتــی، دو رویکرد و 

اولویت مهم کاری این سازمان است.
مدیرعامل ســازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایــران اضافه کرد: یکــی از دغدغه های ما 
نگهداری تاسیسات، نوســازی، به سازی و ارتقای 
کیفی زیرســاخت های فراهم شــده برای فعالان 
اقتصادی اســت و همواره کیفیت اولویت و نقطه 
نظر جــدی ما در پروژه های زیرســاختی اســت.
رسولیان خاطرنشان کرد: پارسال ۱۱ هزار میلیارد 
تومان در حوزه هــای زیرســاختی و عملیاتی در 

شهرک ها و نواحی صنعتی کشور هزینه شد.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت یادآوری کرد: 
محور همه کارها باید تولید باشــد، اشتغال پایدار 
از مســیر ورود بخــش خصوصی به حــوزه تولید 
می گذرد، صنعت کشــورمان در دو ســال اخیر 
رشد خوبی داشته اســت به طوری که ۱۴ درصد 
واحدهای بهره برداری شده در شهرک ها و نواحی 
صنعتی کشور در این دو سال افزایش داشته است.

وی با اشاره به ظرفیت های بسیار مناسب سازمان 
صنایع کوچــک، تصریح کرد: رویکــرد ما توازن 
سرمایه گذاری و توجه به مناطق مرزی، محروم و 
کمتر توسعه یافته اســت و در این راستا از ظرفیت 
وسیع بنیاد مسکن در کشــور برای توسعه تولید 

استفاده خواهیم کرد.
رســولیان در این نشســت، ضمن تقدیر از بنیاد 
مســکن انقلاب اســلامی و حمایت های این نهاد 
از شرکت شــهرک های صنعتی در استان ها، ابراز 
امیدواری کــرد: تفاهم نامه ی امضا شــده منجر 
به اتفاقــات بســیار خوبی برای صنعت کشــور و 
زیرســاخت های صنعتی در شــهرک ها و نواحی 
صنعتی کشور شود. بنیاد مسکن یکی از افتخارات 
انقلاب اســلامی اســت و امیدواریم این بنیاد در 

حوزه تولید نیز اثرات خوبی داشته باشد.
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی نیز در سخنانی 
اظهار کرد: دوشــادوش بخش خصوصی حرکت 
می کنیم، بار اصلی کار بــر عهده بخش خصوصی 

اســت و باید این بخش همواره مورد حمایت قرار 
بگیرد.

»اکبر نیکزاد« با بیان اینکه با اهتمام جدی و همت 
جهادی به پروژه ها ورود می کنیم، افزود: روز به روز 
اقبال بخش خصوصی به فعالیت و همکاری با بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی بیشــتر می شود، مردم نیز 
بنیاد را از خود می دانند و این بزرگترین ســرمایه 
ما است.وی تاکید کرد: شهرک های صنعتی قطب 
تولید در کشور هســتند و همه باید از آن حمایت 

کنیم.
رئیــس بنیاد مســکن انقلاب اســلامی، دغدغه 
مســوولان کشــور را اقتصاد و تولید دانســت و 
ادامه داد: حرکــت رو به جلوی ســازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی با مطالعات، امکان 
سنجی و حساب شــده اســت و امکانات عمرانی 
بســیار خوبی با رعایت اصول فنی در شهرک ها و 

نواحی صنعتی کشور شکل گرفته است.
نیکزاد تصریــح کــرد: افتخار بنیاد مســکن نیز 
این است که عصای دســت نظام است، هر جایی 
که لازم باشد با تعامل با ســازمان صنایع کوچک 
و شــهرک های صنعتی ایــران بــا کمک بخش 
خصوصــی کار را جلو می بریم، رونق شــهرک ها 
و نواحی صنعتــی رونق تولید بــوده و تولید نبض 

اقتصاد است.
برپایه این گزارش، در خاتمه این مراســم تفاهم 
نامه ارائه خدمــات ژئوتکنیک، آزمایشــگاهی و 
کنتــرل کیفی میان ســازمان صنایــع کوچک و 
شــهرک های صنعتی ایران و بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی امضاء و مبادله شــد.همکاری دوجانبه و 
بهره گیری از خدمات، توان علمی، اجرایی و دانش 
فنی بنیاد مسکن و شرکت های زیرمجموعه آن در 
پروژه های زیرساختی شهرک ها و نواحی صنعتی 
و مناطــق ویژه اقتصــادی زیرمجموعه شــرکت 
شهرک های صنعتی همه اســتان ها، موضوع این 

تفاهم نامه است.

این همکاری در زمینه استقرار و تجهیز واحدهای 
آزمایشــگاهی محلی، طراحی و عملیات اجرایی 
ژئوتکنیــک، مطالعــات و عملیــات اجرایــی 
پایدارسازی شیب، پایدارسازی گود و گودبرداری، 
طراحی و عملیــات اجرایی به ســازی خاک های 
زیر ســطحی، کنترل کیفی مصالح، کنترل کیفی 
عملیات ساختمانی و راه ســازی، مطالعات زمین 
شناســی مهندســی و همچنین کنتــرل کیفی 
عملیات جوش اســت و در صورت نیاز به گسترش 
همــکاری در زمینه های دیگــر از قبیل طراحی، 
اجرا، مشارکت، مدیریت در ساخت و غیره با توافق 
کتبی طرفین، موضوعات مربوطــه به این تفاهم 

نامه الحاق خواهد شد.
اطلاع رسانی تفاهم نامه توســط سازمان صنایع 
کوچــک و شــهرک های صنعتــی به شــرکت 
شهرک های صنعتی استان ها به لحاظ استفاده از 
خدمات بنیاد مسکن و شرکت های تحت پوشش 
انجام می شود. در این راســتا شرکت شهرک های 
صنعتی استان ها بر حســب مورد و بر اساس نیاز 
و در چارچوب قوانین، مقــررات و ضوابط مربوطه 
در صورت حصول توافق و آمادگی بنیاد مســکن 
و شرکت های تابعه آن قرارداد جداگانه ای تنظیم 

خواهند کرد.
اطلاع رســانی و فراهــم کردن بســتر لازم برای 
برگزاری دوره های آموزشــی برای شــرکت های 
اســتانی، هماهنگی لازم با مدیران شــرکت های 
شــهرک های صنعتی اســتانی و شــرکت های 
خدماتــی متولی شــهرک ها و نواحــی صنعتی 
به منظور فعالیت های بنیاد مسکن و شرکت های 
تابعه آن در شــهرک ها و نواحــی صنعتی از دیگر 
تعهدات ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های 
صنعتی ایران اســت.برگزاری دوره های آموزشی 
مرتبط با موضوع تفاهم نامه بــرای تربیت نیروی 
انسانی متخصص نیز از دیگر تعهدات بنیاد مسکن 

انقلاب اسلامی در این تفاهم نامه است.

سهم پایین ایران در مالیات ستانی

مالیات، درمان ناترازی بودجه
 فروشندگان خانه دست به تخفیف شدند

تورم انتظاری مسکن در حال تخلیه  شدن
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خانه  هنر   میرا

عقب نشینی شبانه بازار غیررسمی ارز در مقابل افزایش اختیارات 
بانک مرکزی

  آرامش به بازارهای مالی برمی گردد

مراسم جشن روز دختر در باغ کتاب تهران
 رئیس جمهور خطاب به دختران: قدر

 و جایگاه خود را بدانید

مدیرکل دفتر مدیریت برنامه ریزی امور مشترکان توانیر خبر داد
ح پاداش صرفه جویی برق  آغاز اجرای طر

برای همه مشترکان خانگی

خلا قانونی در صنعت لوازم خانگی و سوء استفاده از شعار خودکفایی
وقتی اسپلیت های خارجی با ۲ برابر قیمت 

جهانی وارد کشور می شود
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و اصلاحات  مهارم تورم و رشد تولید در گر
 اساسی است

علی عبدی زاده  اجرای مهار تورم و همزمان رشــد تولید, مهم و بســیار سنگین 
است. این اصلاح اقتصادی, موضوعی است که ســال ها به دنبال اجرای آن بوده ایم 
و لذا هم اکنون که این امر برای ســال جاری هدفگذاری شــده است لازم است که 

اصلاحات اساسی در ساختار و کارکرد اقتصاد صورت گیرد.
قابل ذکر اســت که مهار تورم و نرخ آن همواره در حوزه اختیــارات بانک مرکزی 
است که این نهاد با سیاستگذاری و اســتفاده از ابزارهای خود در دستیابی به هدف 
مدنظر برنامه ریزی می کند که البته لازم اســت بخشــی از اصلاح ساختار در این 
راســتا صورت گیرد و به همین جهت بانک مرکزی برای کنترل رشد نقدینگی به 
عنوان عامل رشد تورم می بایســت چند مورد را بعنوان اصلاحات اساسی با فوریت 

در دستور کار قرار بدهد.

یادداشت

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای 
سازمان جهاد کشاورزی استان آذربایجان غربی در نظر دارد مناقصه عمومی: 
از  )2002000096000002(را  به شماره    « استیجاری  بکارگیری خودروهای   «
طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
از دریافت و تحویل اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها  
www.setadiran.ir ازطریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس، 

انجام خواهد شد.لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ،مراحل ثبت 
نام درسایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه 

محقق سازند .
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه:  تاریخ 1402/03/06  می باشد.

مهلت زمانی دریافت  اسناد مناقصه از سایت :ساعت   14 روز پنجشنبه تاریخ 
1402/03/11

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد :ساعت  14 روز یکشنبه تاریخ  1402/03/21
زمان بازگشایی پاکت ها  : ساعت   11 روز دوشنبه  تاریخ 1402/03/22

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در 
 خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف : آدرس:استان آذربایجان غربی

- ارومیه -کیلومتر5  جاده بسیج  – صندوق پستی 57144 کد پستی   5749157599 
تلفن 32720970 دور نگار32720197- و تلفن: 04432720198

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:مرکز 
تماس  :  1456

رقم براورد اولیه معامله : 60/677/894/475 ریال )شصت میلیارد و ششصدو 
هفتادو هفت میلیون و هشتصدو نود و چهار هزارو چهارصد و هفتادو پنج ریال(  

ضمانت  نامه به مبلغ : 3/034/000/000ریال )سه میلیارد و سی و چهار میلیون  ریال(
محل اجراي كار: مأموریت های درون شهری و بـرون شهری

گرید و تخصص کاری پیمانکار  : کلیه شرکت های خدماتی خودرویی حمل و نقل 
5- شناسه ملی :  14003155645  و کد اقتصادی  : 411386491959

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/03/01 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/03/02

سازمان جهاد کشاورزی استان آذربایجان غربی

سازمان جهاد کشاورزی استان آذربایجان غربی شناسه آگهی: 1499269

نوبت اول

آگهی مزایده عمومی
 فروش روغن سوخته ضایعاتی حاصل از واحد تعویض روغن

 و سرویسکاری توقفگاه سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری ملارد
 شهرداری ملارد در نظر دارد به استناد ماده 13آیین نامه مالی شهرداریها و مجوز شماره 103/ص ش/1402  تاریخ 1402/02/05 موضوع  بند 6 مصوبه جلسه 
شماره 127 مورخ 1402/10/16 شورای اسلامی شهر ملارد، مزایده عمومی فروش روغن سوخته ضایعاتی حاصل از واحد تعویض روغن و سرویسکاری توقفگاه سازمان 

مدیریت حمل و نقل بار و مسافر شهرداری ملارد طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.
 www.setadiran.ir کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت و تحویل اسناد مزایده تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 

انجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در مزایده در صورت عدم عضویت در سامانه نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی ) به صورت بر خط( برای کلیه صاحبان امضای 

مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را بعمل آورند .
1( موضوع مزایده : فروش روغن سوخته ضایعاتی، بر اساس مشخصات جدول ذیل .

میزانمحل نگهداری روغنموضوع
)کیلوگرم(

قیمت پایه کارشناسی شده توسط کارشناس 
رسمی داد گستری هر  )کیلوگرم(

جمع کل قیمت پایه کارشناسی شده توسط 
کارشناس رسمی داد گستری )کیلوگرم(

5% سپرده شرکت 
در مزایده

روغن 
ضایعاتی

سازمان مدیریت حمل و نقل 
106/080/000 2/121/600/000 ریال170/000 ریال12480بار و مسافرو حوزه  موتوری

ریال
 

2( قیمت پایه کارشناسی:  هر کیلوگرم به مبلغ :  170/000 ریال می باشد  .
 3( مهلت خرید و دریافت اسناد مزایده :  از تاریخ  1402/03/01 تا تاریخ 1402/03/08 ساعت 14:30 در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس

www.setadiran.ir    می باشد .
 4( مهلت قبول و بارگذاری پیشنهادات: از تاریخ 1402/03/08 تا تاریخ 1402/03/21 ساعت 14:30 در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس

 www.setadiran.ir   می باشد.
5( سپرده شرکت در مزایده :  سپرده شرکت در مزایده مبلغ  106/080/000 ریال می باشد، که می بایست به صورت یکی از روشهای مشروحه ذیل در سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  بارگذاری و اصل رسید بانکی واریز وجه یا ضمانتنامه بانکی تا تاریخ 1402/03/21 ساعت 14:30 

در پاکت لاک و مهر شده به دبیرخانه شهرداری واقع در بلوار رسول اکرم )ص( ، ساختمان مرکزی شهرداری ملارد تسلیم گردد.
الف( رسید بانکی واریز وجه مذکور به حساب شماره0116685428003  سپرده شرکت در مزایده نزد بانک ملی شعبه ملارد کد2616.

ب(ضمانتنامه بانکی به نفع شهرداری ملارد به حساب به شماره 0116685428003 نزد بانک ملی ایران شعبه ملارد کد 2616.
6( لازم بذکر است نفرات اول ، دوم و سوم مزایده  هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.

 7( لازم بذکر است سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد .
 8( لازم بذکر است شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است .

 9( هزینه درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد .
10( زمان بازگشایی پیشنهادها در ساعت 13:00روز دوشنبه تاریخ 1402/03/22 در سالن جلسات ساختمان مرکزی شهرداری ملارد می باشد. 

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/03/01 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/03/08

محمد بهمنی شهردار ملارد

 نوبت اول



قالیباف در نطق پیش از دستور:

هیچ اغماضی درباره حقابه هیرمند وجود ندارد

سرلشکر باقری در آیین استقبال از ناوگروه های 8۶ نداجا :

مسیر اقتدار دریایی مهمترین عامل قدرت کشور ماست

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rدوشنبه      اول خرداد 1402    شماره 1324

مراسم جشن روز دختر در باغ کتاب تهران
رئیس جمهور خطاب به دختران: قدر و جایگاه 

خود را بدانید
رئیس جمهور اظهار داشــت: امروز خیلی ها ادعای دفاع از حقوق زنان 
را دارند، ولی در عمل به دنبال استفاده ابزاری از آنان هستند، اما نظام و 
فرهنگ اســلامی ما برای بانوان ارزش و جایگاه واقعی قائل است و خود 

را ملزم به تحقق این ارزش و جایگاه می داند.
 سید ابراهیم رئیســی همزمان با سالروز میلاد حضرت فاطمه معصومه 
)س( و روز دختر، در جشــنی که به همین مناســبت در مجموعه باغ 
کتاب تهران برگزار شــده اســت، با تبریک این مناســبت به دختران 
ایران زمین، آینده را متعلق به دختران نوجوان کشــورمان دانســت و 
به آنها توصیه کرد بــا ارتقای توانمندی ها و تلاش بــرای متبلور کردن 
ارزش های انســانی، اخلاقی و الهی در زندگی ، در آبادانی و پیشــرفت 

ایران اسلامی موثرتر نقش آفرینی کنند.
رئیس جمهور در ادامه زنان را برخــوردار از کرامتی ذاتی توصیف کرد 
که خداوند در وجود آنان نهاده اســت و اظهار داشــت: دولت مردمی 
شــما دختران را مایه افتخار جامعه می داند و نســبت به شما احساس 

مسئولیت ویژه دارد.
رئیسی همچنین با اشــاره به ســخنان دو تن از دخترانی که به تشریح 
مطالبــات و دیدگاه هــای دختران پرداختنــد، تصریح کرد: بســیار 
خوشحالم که امروز با وجود پیشرفت های اجتماعی چشمگیر دختران 
در ایران اســلامی، مطالباتی که از سوی آنان در چنین جمع و مراسمی 
مطرح می شود، درخواست برای تقویت مهارت آموزی در مدارس و نیز 
تقویت روحیه مستقل و استقلال خواهی اســت. از مسئولان آموزش و 
پرورش می خواهم که به این مطالبات توجه شایســته داشته باشند تا 
دختران ســرزمین مان بتوانند بیش از پیش به ساختن آینده ای روشن 

برای ایران اسلامی کمک کنند.

رئیســی افزود: امروز خیلی ها ادعای دفاع از حقــوق زنان را دارند، ولی 
در عمل به دنبال اســتفاده ابزاری از آنان هســتند، اما نظام و فرهنگ 
اســلامی ما برای بانوان ارزش و جایگاه واقعی قائل است و خود را ملزم 
به تحقق این ارزش و جایگاه می داند.رئیس جمهور خطاب به دختران 
و زنان ایران اسلامی اظهار داشــت: قدر و جایگاه خود را بدانید و یقین 

داشته باشید که جایگاه بسیار بلند و شایسته ای دارید.
رئیسی همچنین در بدو ورود از مجموعه باغ کتاب تهران بازدید کرد.

یک کارشناس مسائل بین الملل پاسخ داد
وز، کدامند؟ اردوغان یا کلیچدار اوغلو؛ پیر

یک کارشــناس مســائل بین الملل ابراز عقیده کرد: با توجه به فاصله 
مشخصی از آرا که اردوغان با رقیبش دارد می تواند افراد را ترغیب کند 
تا به ســمت او گرایش پیدا کنند اما با توجه به شــرایط موجود باز هم 
خیلی سخت است که دقیق بگوییم چه کســی پیروز انتخابات ترکیه 

خواهد بود.
نوذر شــفیعی در تحلیل خود از نتایج فعلی انتخابــات ترکیه و به دور 
دوم کشــیده شــدن آن گفت:  معمولا در اغلب انتخابات هایی  که یک 
کاندیدا حتی اکثریت نســبی را کسب کرده باشــد و نسبت به رقیبش 
فاصله مشخصی داشته باشــد، این عامل جنبه روانی ایجاد می کند که 
بعضی از افرادی که در منطقه خاکستری قرار دارند تمایل پیدا کنند و 

رای خود را به برنده دهند. 
وی تصریح کرد: در واقع هیچ کس روی بازنده شــرط بندی نمی کند، 
بنابراین همین که اردوغان از نظر آرا جلوتر اســت می تواند دیگران را 

ترغیب کند تا به سمت او تمایل پیدا کنند.
این کارشــناس مســائل بین الملل همچنین بیان کرد: از طرف دیگر 
دیدگاه جناح سوم یعنی ســینان اوغان نیز مهم است زیرا باید دید بدنه 
این حزب ملی گرای سکولار اســت یا مانند اردوغان ملی گرای اسلام 
گرا اســت، در نتیجه رای بیش از ۵ درصد تعیین کننده و پادشــاه ساز 
اســت که کدام جریان )اردوغان یا کلیچدار اوغلو( بتوانند این ۵ درصد 

را کسب کنند.
این استاد دانشگاه در ادامه اظهار داشت: در هر حال اگر اردوغان پیروز 
شود، به نظر می آید سیاست های منطقه  ای اش مثل گذشته ادامه می 
یابد اما اگر کلیچدار اوغلو پیروز شود باید دید چه اقدامات و برنامه هایی 
را در دستور کار دارد، از طرف دیگر سیاســت های اردوغان در داخل و 
خارج تقریبا تثبیت شده و مشخص است اما کلیچدار اوغلو حرف هایی 
را زمان انتخابات مطرح کرده از جملــه  همگرایی منطقه ای صرف نظر 
از عنصر زبان که یک نگاه عمومی است خیلی به دنیای ترک زبان و غیر 

ترک زبان تفاوتی قائل نمی شود.
شفیعی خاطرنشان کرد: با توجه به شــرایط موجود خیلی سخت است 
که بتوان گفت کدام یک از کاندیداها برنــده دور دوم انتخابات خواهند 
بود، به هر حال مشــارکت بســیار بالایی را در انتخابات دیدیم از طرف 

دیگر جریان سینان اوغان به ائتلاف کلیچدار اوغلو نیز نزدیک هستند.

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور:
پیش بینی می شود انتخابات مجلس با قانون 

جدید برگزار شود
سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شــوراها در مجلس شورای 
اسلامی گفت: تمام تلاش ما بر این است تا طرح اصلاح قانون انتخابات 
مجلس شورای اســلامی در اولین فرصت در مجلس نهایی شده و پس 
از تایید از سوی شــورای نگهبان برای اجرا در انتخابات سال آتی ابلاغ 

شود.
علی حــدادی، درباره آخریــن وضعیت طرح اصلاح قانــون انتخابات 
مجلس اظهار کرد: تمام تلاش ما بر این اســت که این طــرح تا قبل از 
انتخابات پیش رو نهایی شود. اکنون حدود نیمی از این طرح به تصویب 
رسیده اســت و بنده فکر می کنم ظرف دو جلسه علنی مجلس شورای 
اسلامی، این طرح نهایی شــود سپس برای تایید به شــورای نگهبان 
خواهد رفت.ســخنگوی کمیســیون امور داخلی کشــور و شوراها در 
مجلس، تصریح کرد: پیش بینی ما این است که این طرح به این دوره از 
انتخابات مجلس برسد و انتخابات دوره دوازدهم مجلس با قانون جدید 

برگزار شود.
حدادی همچنین درباره طرح اصلاح جــداول حوزه انتخابیه و افزایش 
تعداد نماینــدگان، بیان کرد: طــرح اصلاح جداول حــوزه انتخابیه و 
افزایش تعداد نمایندگان در کمیســیون امور داخلی کشــور و شوراها 
بررسی شد و به تصویب رسید اکنون نیز در اختیار هیات رئیسه مجلس 
قرار گرفته و در نوبت رســیدگی در صحن مجلس اســت اما باتوجه به 
تعداد بالای طرح ها و لوایحی که در نوبت رســیدگی صحن قرار دارند، 
تصویب و نهایی شدن این طرح به این دوره از انتخابات مجلس نخواهد 

رسید.

تریبون

ناصــر کنعانــی، ســخنگوی وزارت خارجــه حمله 
ددمنشــانه تروریســتی در مرز مرزه ســر در منطقه 
سراوان که منجر به شهادت چند تن از مرزبانان دلیر و 

غیور کشورمان شد را به شدت محکوم کرد.
 ســخنگوی وزارت امــور خارجــه اظهار داشــت: 
جمهوری اسلامی ایران بر این باور است که توسل به 
این اقدام تروریستی بزدلانه توسط گروه های شرور 
و تروریســت بعد از حضور هیأت بلند پایه پاکستانی 

به ریاست آقای شهباز شریف نخست وزیر 
جمهوری اســلامی پاکســتان در مراسم 
افتتاح طرحهای  بازارچه مشــترک مرزی 
و انتقــال برق بــه همراه رئیــس جمهور 
کشورمان در مرز پیشین، اقدامی هدفمند 
علیــه امنیت و منافع دو کشــور اســت تا 
اجازه ندهند مرز مشــترک مرز دوستی و 

همکاری و مرز اقتصادی برای مردم دو کشور باشد.

کنعانــی افــزود: جمهوری اســلامی ایران 
ضمن محکوم کــردن این اقدام شــرورانه، 
از دولتمردان پاکســتان انتظار دارد هرچه 
ســریع تر به توافقات دو کشور برای سرکوب 
گروه های تروریستی جامه عمل پوشانیده و 

در ارتقای امنیت مرزهای مشترک بکوشد.
 ســخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: 
قطعا هدف ایــن گروه های تروریســتی ایجاد خلل در 

امنیت مرزهای مشــترک و امنیت مردم مرز نشین دو 
کشور بوده و جمهوری اســلامی ایران همانند گذشته 
مجددا بــر اهتمام خود بر بســط امنیــت در منطقه و 

توسعه همکاربها تاکید می نماید.
کنعانی در پایان به خانواده های شــهدای گرانقدر این 
حادثه تروریستی تسلیت گفت و ضمن ابراز همدردی، 
برای آنان صبر و شــکیبائی و برای شــهدا  علو درجات 

مسئلت کرد.

 معاون سیاست گذاری و اعتباربخشی سازمان فناوری 
اطلاعات، معافیت مالیاتی کسب وکار اشخاص حقیقی 
را از مهم ترین حمایت هــای کارگروه اقتصاد دیجیتال 
دانســت و گفت: کســانی که در ســکوهای خارجی 

فعالیت دارند با حضور در سکوهای داخلی از این امتیاز 
بهره مند می شوند.

»حامد منکرسی« در حاشیه حضورش در غرفه مرکز 
ارتباطات مردمی ریاست جمهوری در نمایشگاه کتاب 

تهران برای پاســخگویی چهره به چهره به ســؤالات و 
دغدغه های بازدیدکنندگان از نمایشگاه، در خصوص 
اقدامات انجام شده برای حمایت از سکوهای دیجیتال 
و کســب وکارها گفت: در سال گذشــته مصوبه ای در 

کارگروه اقتصاد دیجیتال داشتیم که ۳۰ نوع حمایت 
تعریف کرده که برخی از آنها از پارســال اجرایی شده 
و تعدادی هم در حال پیگیری است و امسال به صورت 

جدی آنها را دنبال خواهیم کرد.

سخنگو

فناوری

زهرا علیــدادی  رئیس مجلس شــورای 
اســلامی گفت: اجرای کامل و دقیق توافق 
درباره حقابه هیرمند تضمین کننده منافع 
متقابل ایران و افغانستان است و درباره این 
مسئله حیاتی هیچ اغماضی وجود نخواهد 
داشــت.محمدباقر قالیباف در نطق پیش از 
دستور جلسه علنی مجلس شورای اسلامی، 
اظهار داشت: بازگشــت غرورآفرین ناوگروه 
۸۶ نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی 
ایران پس از ۸ ماه مأموریــت دریانوردی به 
دور دنیا را بــه دلاورمــردان قهرمان نیروی 
دریایــی تبریــک می گویم. ملت ایــران به 
این فرزندان شــجاع خود افتخــار می کند و 
ایــن مأموریت، حضــور مقتدرانه جمهوری 
اسلامی ایران در آب های بین المللی با پیامی 
صلح آمیز را به سراسر جهان مخابره کرد.وی 
بیان کرد: همچنین لازم است درباره مسئله 
حقابه هیرمند عرض کنــم که توافق درباره 
این حقابه، بخشــی از تاریخ بلند همسایگی 
دو کشور و ملت ایران و افغانستان و غیرقابل 
خدشه است. اجرای کامل و دقیق این توافق 
به نفع هر دو ملت و تضمیــن کننده منافع 
متقابل و همچنین محافظ وضعیت اقلیمی، 
جغرافیایی و مردمــی بخش های بزرگی از 

غرب افغانستان و شرق ایران است.

مسئولان افغانستان از ایجاد
 مشکل جدی در روابط دو کشور 

پیشگیری کنند
رئیس مجلس شــورای اســلامی تصریح 

کرد: این یک مســئله حیاتی است و درباره 
آن اغماضی وجود نخواهد داشــت. بنده از 
مســئولان افغانســتان می خواهم به اراده 
مثبت جمهوری اســلامی ایران در این باره 
پاسخ ســازنده داده و با توجه به ذخیره آب 
کافی که در خاک افغانســتان وجود دارد، از 
ایجاد یک مشکل جدی در روابط دو کشور 
پیشــگیری کنند.قالیباف آغاز دهه کرامت 
را که امســال به عنوان »خدمــت کریمانه، 
همدلی و امیــد آفرینی« نام گذاری شــده 
است تبریک و تهنیت گفت و اظهار داشت: 
مردم و کشــور ما ریزه خوار خــوان نعمت 
حضرت علی بن موســی الرضا )ع( هستند 
و با همه بــاور خود آماده هر نــوع خدمتی 
در جهــت رضایت این امام رئوف هســتند. 
همچنین فرا رســیدن عید با برکت ولادت 
چشم و چراغ ایران حضرت فاطمه معصومه 
)ســلام الله علیها( و روز دختــر را به تمامی 
دختران آینده ساز این مملکت و آحاد ملت 

شریف ایران تبریک و تهنیت می گویم.
رئیس مجلس شورای اســلامی بیان کرد: 
انقلاب اســلامی فرصت شگرفی برای رشد 
دختران در تمامی ســطوح و به طور خاص 
پیشــرفت در زمینه هــای علمــی فراهم 
کرد. در ۴ دهه گذشــته از میان دختران با 
اســتعداد ایرانی، برترین دانشمندان علوم 
محض، پزشــک های برجســته، مدیران 
بخش خصوصــی، هنرمنــدان، معماران، 
معلمان و مهندســان توانمند، در مدارس 
و دانشــگاه های کشــور با هزینه ی دولت 

تحصیل کرده اند و با افتخار در حال خدمت 
به کشور و مردم خود هستند.

 نگاه ابزاری به زنان و دختران را ظلم
 به آن ها می دانیم

وی تاکید کــرد: ما با قاطعیت نــگاه ابزاری 
به زنان و دختــران را ظلم بــه آن ها و مانع 
رشــد اســتعدادهای دختــران می دانیم. 
پرت کردن حواس دختران از علم آموزی و 
ظهور اســتعدادهای خود و تصدی مشاغل 
مهم جامعه و البته تشــکیل خانواده سالم 
و مشــغول کردن آنها به حواشی، طراحی 
جریان هــای قدرت و ثروت در دنیاســت تا 
علاوه بر تبدیل کردن زنــان به ابزار تجارت 
و ســودجویی در صنعت فرهنــگ و عقب 
نگه داشــتن آنها از لحاظ علمــی و فکری 
نهاد خانــواده و روابط عمیــق خانوادگی 
را در سراســر دنیا درهم شــکنند و جوامع 
را تضعیــف کنند.رئیس مجلس شــورای 
اسلامی افزود: تســلط بر کشوری که در آن 
خانواده تضعیف شده باشد، کاری به مراتب 
ساده تر از شکست دادن کشوری است که در 
آن خانواده کانون تربیت فرزندانی شــجاع 
پایبند به اصول اخلاقی علاقه مند به کشور 

و دل بسته ارزش های انسانی و دینی است.

مجلس تلاش می کند تبعیض های 
ناروا را از سر راه پیشرفت زنان بردارد

قالیبــاف اظهار داشــت: مــا در مجلس 
یازدهم تلاش خواهیم کرد تا تبعیض های 

ناروا را از ســر راه پیشرفت زنان و دختران 
برداریم و با تصویب لایحه ی »پیشگیری 
از آسیب دیدگی زنان و ارتقای امنیت آنان 
در برابر ســو رفتار« در عمل حساســیت 
خود را در این مورد نشــان دادیم تا زنان 
این کشــور بدانند باور نظام اســلامی به 
حقوق زنان بــه تبعیــت از رهبر حکیم 
خود، مبتنی بر نگاه های عمیق اســلام به 
زن، واقعی و مبنایی و بــه دور از نگاه های 

ابزاری است.
وی تصریح کرد: روز ملــی جمعیت را ارج 
می نهم. مجلس یازدهم بــا تصویب قانون 
»حمایت از خانواده و جوانی جمعیت«، گام 
مهمی در مســیر چاره اندیشی برای مقابله 
با تهدید پیــش روی کشــور یعنی پیری 

جمعیت برداشت. ان شاءالله با اهتمام ویژه 
دولــت تکالیف بر زمین مانده در راســتای 
اجرای این قانون نیز رفــع گردد و زمینه ی 
حمایت حداکثــری از خانواده هــا فراهم 

شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی ضمن تبریک 
روز ایران گردی و ایران شناســی، گفت: به 
تمام کسانی که در راه شناساندن گنج های 
پنهان ایران به گردشگران فعالیت می کنند، 
خدا قوت می گویم. امروز دستور کار خائنان 
و وطن فروشان ترسیم تصویری خلاف واقع 
از ایران در سطح جهان است که شناساندن 
زیبایی های ایــن کشــور و مهربانی مردم 
ایــران خدمتی بزرگ به ســرزمین مادری 

است.

محکومیت حمله در منطقه سراوان از سوی سخنگوی وزارت خارجه

امتیاز ویژه دولت برای صاحبان کسب وکار در سکوهای داخلی

هادی رضایی  رئیس ســتاد کل نیروهای 
مسلح گفت: مسیر اقتدار دریایی مهمترین 
عامل قدرت کشور ماســت و کشور ما برای 
اینکه یک قدرت دریای بزرگ باشد چیزی 

کم ندارد.
 ســر لشــگر محمد باقری رئیس ستاد کل 
نیروهــای مســلح ۲ در آئین اســتقبال از 
ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اســلامی ایران اعزامی به دور دنیا که صبح 
امــروز در منطقه یکم دریایی برگزار شــد، 
گفت: نیروی دریایی کار بزرگ و نشــدنی 
را انجــام داد و موجب ســربلندی مردم و 

کشورمان شد.
وی ضمــن تبریک تولد حضــرت معصومه 
)س( و روز دختر و تبریک روز ســوم خرداد 
فتح خرمشــهر، افزود: بندر بزرگ ساحلی 
ما در بندر عباس شــاهد این افتخار بزرگ 
است و براســتی می توان گفت بندر عباس 

پایتخت دومی برای کشورمان ایران است
ســر لشــگر باقری تصریح کــرد: حوادث 
گوناگون نشان داده است که برای سربلندی 
میهن راهی جر طی مســیر قدرت و افتخار 
نداریم و این قدرت مشروع از طرف ملت به 

یکایک رزمندگان داده شده است.
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح اظهار 
داشت: مسیر اقتدار دریایی مهمترین عامل 
قدرت کشور ماست و کشــور ما برای اینکه 
یک قدرت دریای بزرگ باشــیم چیزی کم 

ندارد.
وی ادامه داد: داشــتن ســاحل طولانی و 
مناســب، فن آوری های روز، ناوگان بومی، 
مردمی دارای فرهنگ دریایی و نیز داشتن 
رزمنــدگان و فرماندهــان دلاور که دل به 
خدا می ســپارند و بدون ترس از قدرت های 

بزرگ دل به دریا می سپارند.
سرلشــگر محمد باقری در ادامه با اشاره به 
تجربه ۴۴ ساله انقلاب اسلامی تصریح کرد: 
تجربه ۴۴ ساله نشان داد برای دستیابی به 
آرمان های مقدس مان و ســربلندی میهن 

مان راهی جــز طی کردن مســیر قدرت و 
اقتدار نداریم و بایــد این راه الهی برای عزت 

قدرت این ملت طی کنیم.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح تاکید کرد: 
خداوند یکایــک عوامــل و ابزارهای مورد 
نیاز برای داشــتن اقتدار دریایی به ملت ما 
عنایت کرده اســت و اگر حاکمیت رهبران 
و مســئولان ما به این موضوع عنایت بیش 
از گذشته داشته باشند، مسیر اقتدار کشور 
توســط قدرت دریایی و توسعه سواحل بی 
نظیر خدادادی کشــورمان بیش از گذشته 

فراهم خواهد شد.
وی با اشــاره بــه ســفر دور دنیــا ناوگروه 
۸۶ نیروی دریایــی، اظهار داشــت: اقدام 
بی ســابقه نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در انجام این مأموریت سخت 
و ســنگین موضوعی تاریخی و استثنایی و 
مبدا یک تاریخ جدید برای نیروهای مسلح 
و نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی 

ایران شد.
سرلشــگر باقری تصریح کرد: ایــن اتفاق، 
اتفاق کوچکی نیســت. در رفــت و آمدها 
و مذاکرات با ســایر کشــورها مشــاهده 
می کنیم کشــورهایی با دارا بــودن ثروت 
و انــواع تســلیحات و تجهیزات بــه طور 
بالقوه می توانند چنیــن مأموریتی را انجام 
دهند، امــا هیچگاه چنیــن اراده و جرأت و 
جسارتی را در آنها مشــاهده نمی کنیم، اما 
این جمهوری اســلامی ایــران و این ارتش 
قهرمان و نیروی دریایی دلاور ماست که در 
اوج تحریم ها و فشارهای سیاسی، تبلیغاتی، 
اقتصادی و نظامی دســت بــه زانوی خود 
می گذارد و به همراه ناوشــکن تماماً ایرانی 
دنا و ناو بندر مکران و بــا ابتکاری راهبردی 
به چنین مأموریتی مسئول شده و مسیری 

خطرناک را طی می کند.
وی بــا اشــاره بــه آمارهــا و گزارش های 
استثنایی و بی نظیر ارائه شده این مأموریت، 

بیان داشت: نیروی دریایی در اوج تحریم ها 
می تواند چنین مأموریتــی را انجام بدهد و 
کشــورهایی که در ابتدا ترس آن را داشتند 
که ایــن ناو گــروه در کشورهایشــان پهلو 
بگیــرد، با دیدن ایــن توانمنــدی و اقتدار 

آغوش گشودن و این عزیزان را پذیرفتند.
سرلشــگر باقری ادامه داد: همانطور که در 
ابتدا عرض کردم بسیار بزرگ تر از آنچه که 
ظاهر و مادیات اســت، باید این مأموریت را 

مشاهده کنیم.
وی ادامــه داد: ناوگــروه از میــان امــواج 
ســهمگین و اقیانوس ها قاره ها را پیموده و 
در مدت ۸ ماه دور کره زمین را زده است که 
نشانه اراده و ایمان و شجاعت و ایثار و وطن 
پرستی شــما جوانان عزیز است که به انجام 
چنین کار بــزرگ همت کردید زیرا شــما 
جوانان افتخار ما هســتید و قطعاً می توانید 
مسئولیت های بسیار بزرگ تری را برای این 

ملت و کشور سربلند بر عهده بگیرید.

رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح در بخش 
دیگری از سخنان خود با اشاره به نقش مهم 
خانواده های پرسنل نیروی دریایی، اذعان 
داشت: خدا را شاکریم که این نعمت بزرگ 
را به ما داد. همچنین بایــد از خانواده های 
عزیز پرســنل این ناوگروه نیــروی دریایی 
که این دوری ۸ ماهه را با ســربلندی تحمل 
کردند، تشــکر کنــم. آنان بــرای اجرای 
مأموریت شما دعاگویتان بودند. همسران و 
فرزندان شما ســختی ها و مشکلات زندگی 
را تحمل کردند، تا شــما با این پشــتیبانی 
معنــوی بتوانید این مأموریــت بزرگ را به 

انجام برسانید.
سرلشــگر محمد باقری تاکید کــرد: این 
سرآغاز تاریخ جدید برای تولد و رشد قدرت 
دریایی جمهوری اســلامی ایران است که 
با این مأموریت آغاز شــد و با قدرت و اقتدار 

تداوم خواهد یافت.
وی خطــاب به پرســنل نیــروی دریایی و 
بخصوص نیروهای حاضــر در ناوگروه ۸۶ 
اظهار داشــت: شــما عزیزان با این روحیه 
ایثار و توانمنــدی از ســربازان ملت، رهبر 
معظم انقلاب و امام عصر عجل الله محسوب 

می شوید.
باقری ادامــه داد: من گزارش این مراســم 
زیبا و پرمعنــا را خدمت مقام معظم رهبری 
تقدیم خواهــم کرد. پیام رهبــری انقلاب 
برای شما عزیزان نشانه علاقه و توجه ایشان 

برای شما عزیزان است.
رئیس ستاد کل نیروهای مســلح در ادامه 
اظهار داشــت: لازم اســت تشــکر ویژه از 
فرمانده کل ارتش و فرمانده توانمند نیروی 
دریایــی ارتش جمهوری اســلامی ایران و 
یکایک عزیزان و مسئولان این نیرو از جمله 
فرمانده ناوگروه اعزامــی، فرمانده ناو بندر 
مکران، فرمانده ناو و ناوشــکن دنا و یکایک 
همرزمان و عزیزان، داشــته باشم و انشاالله 
شــاهد توفیقات و موفقیت های پیگیری و 

مکرر شما عزیزان خواهیم بود.
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و اصلاحات  مهارم تورم و رشد تولید در گر
اساسی است

علی عبدی زاده  اجرای مهار تــورم و همزمان رشــد تولید, مهم و 
بسیار سنگین اســت. این اصلاح اقتصادی, موضوعی است که سال ها 
به دنبال اجرای آن بوده ایم و لذا هم اکنون که این امر برای ســال جاری 
هدفگذاری شده اســت لازم است که اصلاحات اساســی در ساختار و 

کارکرد اقتصاد صورت گیرد.
قابل ذکر اســت که مهار تورم و نرخ آن همواره در حوزه اختیارات بانک 
مرکزی است که این نهاد با سیاستگذاری و اســتفاده از ابزارهای خود 
در دســتیابی به هدف مدنظر برنامه ریزی می کند که البته لازم اســت 
بخشی از اصلاح ســاختار در این راســتا صورت گیرد و به همین جهت 
بانک مرکزی برای کنترل رشــد نقدینگی به عنوان عامل رشــد تورم 
می بایست چند مورد را بعنوان اصلاحات اساســی با فوریت در دستور 

کار قرار بدهد.
که این اصلاحات عباتنداز:
۱- اصلاح ساختار بودجه

۲- اصلاح نظام بانکی کشور
۳- اصلاح حاکمیت شرکتی

* )که البته بخشــی از آن طبق اختیارات فعلی امکان اجرای آن برای 
این نهاد وجود ندارد و لذا دو راه وجود دارد یــا دولت و مجلس به بانک 
مرکزی تفیض اختیار کنند یا دولــت و مجلس در جهت این اصلاحات 

اقدام کنند.(
* )نکته حائز اهمیت اگر اصلاحات در مورد آســیب های مورد اشــاره 
صورت نگیرد متغیرهــای تورم بصورت بنیادی و پایــدار مهار نخواهد 

شد.(
از طرفی رشد تولید در گرو رشد نرخ سرمایه گذاری است و برای جذب 
سرمایه های داخلی و خارجی و اســتفاده از بازارها و روش های مختلف 
برای رشد نرخ این متغیر می بایست دو سیاست را در اولویت قرار دهیم:

که عبارتند از:
۱- ایجاد ثبات اقتصادی

۲- ارتقای شاخص بهبود فضای کسب و کار
با بیان این واقعیت محرز که اقتصاد ایران در چند ســال گذشته به طبع 
شرایط سیاســی داخلی و البته بین الملل نوســانات شدیدی را تجربه 
کرده و به اصطلاح شرطی شده اســت و به دلیل عدم اجرای اصلاحات 
اساسی اقتصاد کشور آسیب پذیر شده اســت که این موضوع به جهت 

عدم اصلاحات اساسی در آن سال ها بوده است.
در پایان متذکر می شــوم که تعاملات بین المللی در راســتای رشد و 
توسعه اقتصادی مؤثر و راهگشاســت اما تا زمانی که اصلاحات اساسی 
انجام نشــود ثبات، رشــد و توســعه اقتصاد ایران همچنان نامتوازن و 

مقطعی خواهد بود.

 بازار کشورهای همسایه، گام بلند دولت برای ارزآوری بیشتر
رشد تجارت ایران با همسایگان

 سخنگوی کمیســیون توســعه تجارت خانه صنعت، معدن و تجارت 
ایران با اشاره به هدف دولت سیزدهم برای توسعه تجارت با همسایگان،  
از رشد تجارت با این کشورها خبر داد و گفت: بازار کشورهای همسایه 
نه تنها می تواند خلاهای تجاری ایران را پر کند، بلکه راه دسترســی به 

مقاصد دورتر را نیز فراهم می کند.

ســید روح اله لطیفی اظهار داشــت: آمارها نشــان می دهد در حوزه 
صادرات با کشــورهای دورتر کاهش هایی را تجربــه کرده ایم، اما ارقام 
صادرات و واردات فروردین ماه حاکی از رشــد مبادلات با کشــورهای 

همسایه است.
وی با اشــاره به هفت میلیون تن بــه ارزش بیش از ســه میلیارد دلار 
تجارت با ۱۵ کشور همسایه در یک ماه نخست سال جاری، خاطرنشان 
کرد: این روند جایگاه ویژه کشــورهای هم مرز با ایران را نشان می دهد 
که توانســته اند کمبودها و کاهش های مبادلاتی با سایر جهان را برای 
ایران پر کنند.لطیفی با تاکید بر اینکــه وضعیت فعالیت های اقتصادی 
با همســایگان به عنوان کشــورهای هدف ایران رونــق دارد، تصریح 
کرد: اهمیت توســعه روابط با کشــورهای همجوار ایران به دلیل اراده 
این کشورها برای همبستگی بیشتر اســت که امنیت و صلح بیشتر در 

منطقه را به همراه دارد.
وی با بیان اینکه بسیاری از توافقات در برنامه دولت برای کاهش تنش 
با برخی از کشورهای همســایه بوده است، تاکید کرد: افزایش تجارت و 
فعالیت های اقتصادی می تواند منجر به کاهش تنش ها شود و همگرایی 
همراهی را میان همســایگان افزایش می دهد، زیرا منافع مشــترک 
اقتصادی به وجود می آید و به همین دلیل می تواند در زمینه های دیگر 

تاثیر گذار باشد.
این فعال اقتصــادی با بیان اینکه در ســال ۱۴۰۱ به تمام ۱۵ کشــور 
همســایه صادرات و از ۱۴ کشور واردات داشــته ایم، تصریح کرد: این 
تعاملات با همه کشــورهای هم مرز با ایران نشان می دهد کشور توجه 
ویژه و اراده واقعی برای همگرایی با همسایگان و حل مشکلات از طریق 

تصمیمات جمعی دارد.
وی با تاکید بر اینکه اقتصاد و تجارت در سایر تصمیمات میان کشورها 
و افزایش همکاری ها تاثیر گذار است، خاطرنشان کرد: عراق مقصد اول 
کالاهای صادراتی و امارات مبدا وارداتی ایران است؛ ترکیه همیشه در 
جایگاه های دوم و سوم تجارت قرار دارد.لطیفی تصریح کرد: پاکستان 
با سیاست های اخیر دولت در مبادلات رشد قابل توجهی را تجربه کرده 
و در مناســبات مرزی نیز همگرایی همکاری هایی رقم خورده اســت، 
زیرا در سال های اخیر مرزهای رسمی جدیدی گشایش یافته است که 

دالان هایی برای افزایش تجارت دو کشور محسوب می شود.
سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صنعت، معدن و تجارت بیان 
کرد: با وجود تغییرات حاکمیتی ســال های اخیر افغانستان نوساناتی 
در این بخش وجود داشت که از آمارها نشــان می دهد از ابتدای امسال 
روند رو به رشدی را تجربه می کنیم که شامل ۶ درصد در صادرات و ۱۱ 

درصد در واردات می شود.
این کارشناس اقتصادی تاکید کرد: با وجود مشکلات و مباحث سیاسی 
موجود میان ایران و جمهوری آذربایجان اما حســن همجواری موجب 
شده مســیر صعودی را در ســال گذشــته پیش و در یک ماهه امسال 
۱۴ درصد افزایش تجارت با این کشــور را تجربه کنیم کــه این آمار با 
ارمنستان به ۱۴۴ درصد رشد بدون توجه به سیاست های میان این دو 

کشور در فروردین ماه رسیده است.
وی به رشــد ۳۲ درصــدی تجارت بــا ترکمنســتان و ۶۷ درصدی با 
قزاقستان از طریق مرز دریایی اشــاره کرد و گفت: با وجود کاهش هایی 
که در مبادلات با امارات به وجود آمده است، اما این کشور ۳۳ درصد از 

کل تجارت ایران را دارد که رقم قابل توجهی است.

یادداشت

بازار

خریدار  با اعلام خبــر افزایش اختیارات 
بانک مرکزی در زمینه مدیریــت بازار ارز، 
دلار غیررسمی، شبانه دچار کاهش قیمت 
شد و در آســتانه ورود به کانال پایین تر قرار 

گرفت.
 بــازار ارز در روزهــای گذشــته درمعرض 
خبرهایــی قرار گرفته اســت کــه هر یک 
می تواند منجر به کاهــش قیمت ارز در این 
بازار شود؛ خبر توافقات جدید در حوزه ارزی 
و پولی، خبر تاسیس دومین بانک روسی در 
ایران، خبر ســفر قریب الوقوع پادشاه عمان 
به کشورمان و در آخر هم افزایش اختیارات 
بانک مرکــزی در حوزه مدیریــت بازار ارز،   
افت قیمت دلار در بازار غیررسمی را تسریع 

کرده است.
 البته ثبــت نام خودرو در طــرح یکپارچه 
نیز یکــی از دلایل افت قیمــت دلار بوده 
است. بلوکه شــدن مبلغ یک صد میلیون 
تومان در حســاب متقاضیان، بخش قابل 
توجهــی از نقدینگی ورودی بــه بازار ارز 
را ســرکوب کرده اســت؛ همچنان بازار 
ســرمایه مهمترین رقیب بــازار ارز تلقی 
شــده و در صورتی که این بــازار روندی 
متعادل به خود بگیــرد می تواند نقدینگی 

بیشتری را جذب کند.

 دلار در آستانه ورود به کانال
 40 هزار تومانی

طبق بررســی هــای میدانی انجام شــده، 
قیمت دلار در بــازار آزاد در آســتانه ورود 
بــه کانــال ۴۰ هــزار تومانی قــرار دارد و 
دلالان ارزی در تلاش هســتند از این اتفاق 
جلوگیــری کننــد. افزایش عرضــه ارز در 
قیمت های ۵۰ هزار تومانــی در معاملات 
دیروز بازار غیررســمی نشــان از این اتفاق 
دارد. البته خریــداری برای دلارهای عرضه 
شده وجود نداشته و همین موضوع منجر به 

نرخ گذاری های پایین تر شده است.
روز پنجشــنبه هفته گذشــته و  روز شنبه 
هفته جاری، دلار تهران پایین ترین قیمت 
معاملاتی خود در یک ماه گذشــته را تجربه 
کرد، انتظارات از بازار ارز، به شدت کاهشی 
شده است و همین موضوع نیز فروشندگان 

و خریداران بازار را به معامله وادار نمی کند.
با اعلام خبر افزایش اختیارات بانک مرکزی 

در زمینه مدیریت بازار ارز، یک شوک جدید 
به این بازار وارد شــد و دلار، شــبانه دچار 
کاهش قیمت شد و در آستانه ورود به کانال 

پایین تر قرار گرفت.

 افزایش نرخ دلار هرات در پی تنش 
آبی ایران و افغانستان

نرخ دلار در سه هفته گذشته در بازار هرات 
نزولی بوده و یک روند کاهشــی برای خود 
ســاخته بود، نرخ دلار هرات در بازار شنبه 
با ۵۱ هزار و ۲۰۰ تومان شــروع کرد و بعد 
از یک کاهش و ســرک کشــیدن به کانال 
۵۰ هــزار تومانی، برگشــت و بــا افزایش، 
دوباره خط روند نزولی ســه هفته خودش 
را شکســت و تا ۵۱ هــزار و ۴۰۰ تومان هم 
افزایشی شد. ولی نتوانست بالای آن تثبیت 
دهد. از نظر معامله گــران این کاهش از ۵۱ 
هزار و ۴۰۰ تومان تا زیر ۵۱، پولبک به خط 

روند شکسته شده بوده است.
کارشناســان بازار ارز معتقدند، در صورت 
تثبیت بــالای خط روند نزولــی می توانیم 
شاهد بیشتر شدن خریدار و افزایش قیمت 
تا ۵۲ هزار تومان باشــیم. اگــر این مرز هم 
بشکند دلار ســطح مقاومتی مهم ۵۲ هزار 
و ۲۰۰ تومان را ســر راه دارد که عبور از این 

نقطه شــرط صعود بازار اســت. این دسته 
می گویند اگــر این اهداف نشــکند دوباره 
بازار نزولی می شود و توان کاهش تا کف ۴9 
هزار و ۸۰۰ تومان را دارد. اگر این ســد مهم 
اردیبهشت هم شکسته شود با فشار فروش 
می توانیم وارد دامنه ۴۰ هــزار تومانی نیز 

بشویم.

 قیمت های کاذب و غیرواقعی در کانال 
های نرخ گذاری

در بازار هرات اتفاقات جالبی رخ داده است، 
یک نکته اینکه نرخ فردایی از نقدی شــنبه 
فاصله گرفت،یک عده می گویند این اتفاق 
بخاطر آخر برج و کمبــود نقدینگی در بازار 
اســت، نکته دوم در بازار هرات، کانال های 
نرخ دهی در روز شــنبه نرخ پرت ۵۴ هزار را 
ســیگنال کرده بودند. طی معاملات دیروز، 
نرخ پس فردایی بــرای دلار هرات ۵۱ هزار 
و ۶۰۰ تومان گفته شده است. یعنی معامله 
گران نیــز از کاهش نرخ ارز در بــازار تقریبا 

مطمئن هستند.
البته تنش آبی میان ایران و افغانســتان می 
تواند منجــر به واگرایی دلار هــرات با دلار 
تهران شــود. طبق این تحلیل اگر ســطح 
تنش زیاد شــود می توانیم شــاهد نوسان 

در بازار هرات باشــیم و به طبع آن در بازار 
اسکناس داخل این اتفاق بیفتد.

 حباب درهم و تاثیر بر قیمت دلار
قیمت دلار در هفته قبل نزولی بوده اســت، 
ولی بررسی حباب درهم امارات و میانگین 
آن نشان می دهد که میانگین حباب درهم 
در دو هفته متوالی صعودی شده است. این 
در حالی اســت که روند قیمت دلار در این 

مدت نزولی بوده است.
واگرایی به وجود آمده میــان حباب درهم 
و دلار تهــران در نزدیکی محدوده حمایتی 
قیمت دلار نشان می دهد در صورتی که این 
واگرایی ادامه پیدا کند و معامله گران درهم 
در برابر کاهش قیمت بیشتر مقاومت کنند، 
می توانند روند کاهش قیمت دلار در تهران 

را متوقف کنند.
معامله گران درهــم متقاضیان بنیادی بازار 
ارز هستند که بر روی قیمت دلار تهران اثر 
زیادی دارند. در صورتی که درهم با سرعت 
بیشتری نســبت به دلار تهران کاهش پیدا 
کند و در محدوده های پایین تر تثبیت شود، 
دلار تهران سیگنال نزولی را از جانب درهم 
دریافت خواهد کرد؛ به همین خاطر بررسی 

رفتار درهم در این محدوده ها مهم است.

 کدام بازارها توان جذب نقدینگی
 را دارند؟

صادق محبی، کارشناس اقتصادی، درباره 
روند نرخ ها در بــازار ارز و طلا، گفت: علاوه 
بر حجم نقدینگی، بازار ارز مهمان دو متغیر 
جدید شده است. نخســت اختلاف ایران و 
طالبان بر سر حق آبه هیرمند و دوم، سهمیه 
برق صنایع فولاد و ســیمان؛ با  پیش بینی 
اینکه حجم نقدینگی در پایان اردیبهشــت 
به ۶۵۰۰ همــت خواهد رســید، معتقدم 
باید منتظر ماند و دیــد این نقدینگی جذب 
کدام بازار می شود. ثبت نام خودرو بخشی 
از این نقدینگــی را جمع خواهــد کرد. اما 
بازارهای موازی نیز تشنه دریافت پول های 

سرگردان هستند.
این کارشــناس اقتصادی تاکیــد کرد: از 
نگاه بازار با ســهمیه بندی برق صنایع فولاد 
و ســیمان شــاهد کاهش تولید در این دو 
صنعت خواهیم بود کــه در واقعیت چنین 
اتفاقی نمی افتــد. عده ای با بیان مســائل 
خلاف واقــع به دنبال افزایــش منافع خود 
هســتند. بیان کاهش تولید ایــن صنایع و 
کاهش صادرات و به تبع آن افت ورود ارز به 
کشور طی سال های گذشته و با قطعی برق 
صنایع رخ نداده و ایــن موضوع یک مغالطه 

برای اهداف دیگر است.
محبی تصریح کرد: با اقدامات بانک مرکزی 
و با افزایش اختیارات این بانک، باید شــاهد 
آرامش بیشتر در بازار ارز، طلا و سکه باشیم. 
البته باید منتظر بمانیم تا مشــخص شــود 
نقدینگی موجود به سمت کدام بازار حرکت 
می کند. با توجه به اینکه بازار ســرمایه در 
هفته های قبل عملکرد بهتــری از بازار ارز 
داشــته، می توان امیدوار بود پول وارد این 
بازار شــود و بازارهای موازی ارز و طلا نیز با 
کاهش قیمت روبرو شوند.بنابراین گزارش، 
به نظر می رســد بازارهای مالی در کشــور 
به یک آرامش رســیده اند و نوســان های 
گســترده و با دامنه زیاد از این بازارها رخت 
بســته و کارشناســان و فعالان این بازارها 
می توانند بدون نگرانی بــه انجام تحلیل و 
معامله دســت بزنند؛ پیش بینی پذیر شدن 
اقتصاد کشور و مخصوصا بازارهای مالی می 
تواند در تحقق شعار سال یعنی مهار تورم به 

شدت کمک کننده باشد.

 معاون معادن و فراوری مــواد وزارت صنعت، معدن و 
تجارت گفت: فناوری، گلوگاه بخش معدن است و باید 

تمرکزمان بر کاهش این گلوگاه باشد.
»رضا محتشــمی پور« در رویداد همرســانی توسعه 
بازار و تجرای سازی محصولات و خدمات شرکت های 
دانش بنیان زنجیره اکتشــاف و استخراج )دایان۶( در 
محل ســازمان ایمیدرو افزود: ظرفیت های خوبی در 
بخش معدن کشــور وجود دارد و انجام ســالیانه ۱.۴ 
میلیارد تن عملیات خاکی در گستره بزرگی از کشور، 

حاکی از این موضوع است.
وی بیان داشت: محدودیت های بین الملی و 
اعمال تحریم ها در ســال های گذشته نشان 
داد که باید هرچــه بیشــتر از ظرفیت های 
داخلــی بهــره ببریــم و برگــزاری چنین 
رویدادهــای فناورانــه ای می تواند فرصت و 

ثروت ملی به شمار برود.
محتشمی پور خواستار آن شد که ایمینو )مرکز نوآوری 
معادن و صنایــع معدنی ایران( هرچه بیشــتر خود را 

در دسترس شــرکت های دانش بنیان این 
حوزه قرار دهد و روی ســهولت دسترســی 

شرکت ها کار کند.
ظرفیت هــای  هرچنــد  گفــت:  وی 
سرمایه گذاری خوبی در بخش معدن کشور 
وجود دارد، اما تــا امــروز نمی توانیم نمره 
خوبی به خود بدهیم زیرا در بســیاری موارد 
نتوانســته ایم توجه شــرکت های معدنی را به فناوری 

جلب کنیم؛ اما پتانسیل توسعه وجود دارد.

این مقام مسوول خواســتار آن شد تا فعالان معدنی در 
صورت داشتن پیشنهاداتی در لایه های سیاستگذاری 
و تنظیم مقررات که می تواند به توسعه فناوری در این 

بخش کمک کند، ارائه دهند.
محتشمی پور همچنین خاطرنشان کرد: ظرفیت هایی 
در قانون معادن در استفاده از مباحث مالی برای توسعه 
پژوهــش و فناوری در بخــش وجــود دارد، اما گاهی 
اوقات شاهدیم منابع به ســمت حوزه های غیرفناورانه 

منحرف می شود و باید جلوی این انحرافات را بگیریم.

معــاون ســازمان حمایــت مصــرف کننــدگان و 
تولیدکنندگان گفت که مصوبه شــورای رقابت درباره 
قیمت خودروها که بایــد از طریق معاونت حمل و نقل 
وزارت صمت به خودروسازها ابلاغ می شد، هنوز ابلاغ 

نشده است.

سید داوود موسوی در یک گفت وگوی ویدیویی با بیان 
اینکه به دلیل ابهامی که برای سازمان، هم وجود دارد، 
فعلا هیچ محاسبه ای درباره خودروهای تجاری انجام 
نشــده، گفت: در حال حاضر بر اساس مصوبات، متولی 
سیاســتگذاری و تعیین قیمت خودرو، شورای رقابت 

است. بنابراین از این شــورا درباره خودروهای تجاری 
ســوال کردیم و منتظر تعیین تکلیف کارگروه قیمت 

گذاری خودرو هستیم.
موســوی ادامه داد: با توجه به اختــلاف قیمت بازار و 
کارخانه، از معاونت حمل و نقل وزارت صمت و شورای 

رقابت اســتعلام کردیم و مقرر شــد در جلسات بعدی 
کارگروه قیمت گــذاری درباره ایــن موضوع تصمیم 
گیری شــود.وی درباره فروش خارج از ضابطه کرمان 
موتور نیز گفت: ملاک عمل خودروسازان، باید مصوبه 

شورای رقابت باشد.

معدن

و خودر

ح کرد؛  فناوری، گلوگاه بخش معدن معاون وزیر صمت مطر

وسازان ابلاغ نشده است معاون سازمان حمایت: مصوبه شورای رقابت هنوز به خودر

خلا قانونی در صنعت لوازم خانگی و سوء استفاده از شعار خودکفایی

وقتی اسپلیت های خارجی با ۲ برابر قیمت جهانی وارد کشور می شود
خریــدار  خــلا قانونــی در صنعــت 
لوازم خانگــی و ســوء اســتفاده از شــعار 
خودکفایی سبب شده تا برخی شرکت های 
داخلی، به واردات غیرقانونی اسپلیت یونیت 
اقدام کــرده و آن را با نام برنــد ایرانی و به ۲ 
برابــر قیمت جهانــی در داخــل به فروش 
برســانند.ممنوعیت واردات لوازم خانگی 
از سال ۱۳9۷ با تصمیم سران قوا اجرا شد. 
گرچه ایــن ممنوعیت و حرکت در مســیر 
خودکفایی کمک بســیار بزرگی به صنعت 
داخلی بوده و به پرورش و بارور شدن صنعت 
کمک کرده است، اما در برخی موارد شاهد 
سوءاستفاده شرکت ها از شــرایط یاد شده 
هستیم.با توجه به خشکســالی های پیاپی 
سال های اخیر و جدی بودن معضل کمبود 
آب در کشور، همچنین مواجهه با کمبود و 
محدودیت های گاز از سال  گذشته، بخشی 
از مصرف کنندگان و مشــتریان به ســمت 
استفاده از دســتگاه های اســپلیت که دو 
مقوله گرما و ســرما را با هم دارند، واداشته 
است.اکنون چند شــرکت در زمینه تولید 
اســپلیت در کشــور فعال اند که به صورت 
SKD به مونتاژ می پردازنــد، زیرا با توجه 

به فناوری هــای خاص مورد اســتفاده در 
این دســتگاه ها و پیچیدگی پانچ لوله های 
برودتی آنها که تولیــد آنها را گران می کند، 
ساخت این وســایل صرفه اقتصادی ندارد و 
از طرفی، فناوری های یاد شــده در انحصار 
چینی ها قرار دارد.اکنون بخش عمده تامین 
بازار جهانی این محصولات در اختیار شرکت 
مایدیا و پس از آن شــرکت های آکس و تی. 
ســی. ال قرار دارد و امکان رقابت با آنها برای 

هیچ شرکت و کشور دیگری وجود ندارد.
در ایــن زمینه، یــک کارشــناس صنعت 
لوازم خانگی با اشــاره بــه دوگانگی قوانین 
موجود به ایرنا گفــت: از آنجایی که مونتاژ 
داخلی پاســخ گوی نیاز نیســت ناگزیر از 
واردات هســتیم، با این حال مطابق قانون 
اگر شــرکتی بتواند محصولــی را در داخل 
تولید کند، مشــمول ممنوعیــت واردات 
می شــود؛ چنانچــه در ســال 9۸ یکی از 
شرکت های داخلی با ادعای تولید اسپلیت 
یونیــت و نشــان دادن خط تولیــد آن به 
گمــرک، ممنوعیــت واردات این محصول 
را رقم زد.وی بیان داشــت: این خلا قانونی 
از یک ســو و نیاز داخلی به این محصول از 

ســوی دیگــر، ســبب واردات غیرقانونی 
اســپلیت یونیت به کشــور شــده اســت. 
به طوری که در مناطق مرزی و مناطق آزاد 
شاهد وفور این محصولات و سپس واردات 
آنها به داخل ســرزمین اصلی به شیوه های 
کوله بری، سهمیه مناطق مرزنشین، ملوانی 
و غیره هســتیم.این کارشــناس با اشاره به 
عدم صرفه اقتصادی مونتاژ این محصولات 
توسط شــرکت های داخلی، تاکید کرد: اگر 
این محصــولات صرفه اقتصادی داشــتند 
باید ســهم قابل توجهی از بازار را در اختیار 
می گرفتند، اما در عمل شــاهد وفور ســایر 

برندهای خارجی در بازار هستیم.
وی ادامه داد: شواهد و مدارک حاکی است 
شرکت های یاد شــده در حجم بالا به خرید 
اســپلیت یونیت خارجی در مناطق مرزی 
اقدام کرده و فقط به تغییــر برند آنها با برند 
خودشان پرداخته و گارانتی شرکت متبوع 
خود را به آن الصاق می کننــد و در داخل با 

قیمت های گزافی می فروشند.
وی اضافه کــرد: مطابق اطلاعــات واصله، 
برای ســال جاری یک نفر به عنوان واسطه 
شــرکت های چینی در یکی از کشورهای 

همســایه به ثبــت ســفارش واردات یک 
میلیون دستگاه اسپلیت یونیت برای ایران 
پرداختــه و تبلیغات گســترده ماهواره ای 
نیز برای فروش این محصول در کشــورمان 
انجام می دهد و همانطور که اشــاره شــد 
نمایندگان شــرکت های ایرانی با استقرار 
در این مناطــق و خرید آنها، پــس از تغییر 
برند مربوطــه با یکی از برندهــای ایرانی، با 
حدود ۴۰ تا ۵۰ درصد افزایش و در مواردی 
تا ۲ برابر قیمت به دســت مصرف کنندگان 

داخلی می رســانند.این کارشناس صنعت 
لوازم خانگی تصریح کرد: بهتر است به جای 
طی شــدن چنین رویه ای، با رفع نواقص و 
خلاهای قانونی موجود، واردات محصولاتی 
که در کشور با کمبود مواجه است اجازه داده 
شود تا با اســتقرار نمایندگی های مربوطه، 
هم دولت بــه درآمدهای خود برســد و هم 
مردم از خرید یک محصول و خدمات پس از 
فروش آن مطمئن باشند و هم شاهد چنین 

قیمت های افسارگسیخته ای نباشیم.
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تعداد شهدای سراوان به ۶ نفر رسید
مرکز اطلاع رســانی فراجا اعلام کــرد: تعداد شــهدای حادثه برجک 

»مزه سر« هنگ مرزی سراوان به ۶ نفر افزایش یافت.
 به نقل از مرکز اطلاع رســانی پلیــس، تعداد شــهدای حادثه برجک 

»مزه سر« هنگ مرزی سراوان به ۶ نفر افزایش یافت.
گروهبان یکم شهید »حســین بادامکی«، گروهبان یکم شهید »علی 
غنی باتدبیر«، گروهبان یکم شهید »رضا برجی«، سرباز وظیفه شهید 
»محمد جمال زاده«، سرباز وظیفه شــهید »یونس سیفی نژاد«، سرباز 

وظیفه شهید »ناصر حیدری« شهدای این حادثه هستند.
بر اســاس اعلام فراجا در پی حمله تروریســتی ناجوانمردانه اشــرار و 
معاندان در شب گذشته و تلاش برای ورود به کشور با مقاومت مرزبانان 
دلیر برجک مرزبانی »مزه سر« هنگ مرزی ســراوان روبه رو شدند که 
در این درگیری متأســفانه ۶ نفر از مرزبانان دلیر، به درجه شهادت نائل 
و تروریست ها نیز با تحمل تلفات از صحنه درگیری متواری شدند. این 

اقدام ناجوانمردانه حتماً بی پاسخ نخواهد ماند.
همچنین جانشین فرماندهی انتظامی کشور به همراه فرمانده مرزبانی 

فراجا برای بررسی موضوع در منطقه درگیری حضور پیدا کردند.

و 10 درصد کاهش یافت قیمت بلیت متر
در جلسه شورای شهر تهران، دوفوریت کاهش نرخ بهای بلیت مترو به 

تصویب رسید.
 دوفوریــت کاهش نرخ بهای بلیت مترو در دســتور کار جلســه علنی 

شورای شهر تهران قرار گرفت.
مهدی چمران رییس شــورای شــهر تهران در این باره گفت: ســخت 
است اما سعی کردیم که قدمی از ســوی مدیریت شهری برای کاستن 
بهای بلیت مترو برداشته شــود. این کار در راستای کاهش آلام مردم و 

حمایت از سخنان سال مقام معظم رهبری است.
به گفته چمران، قیمت بلیت مترو از ســه هزار و ۷۷۰ تومان به سه هزار 
و ۴۰۰ تومان و دو هزار و ۸۵۰ تومان به دو هــزار و ۵۰۰ تومان کاهش 

خواهد یافت.

رییس شورای شهر تهران در خصوص کاهش نرخ کرایه تاکسی، گفت: 
تاکسی متعلق به بخش خصوصی اســت، نمی توان چندان وارد شد اما 
در مترو ســعی کردیم قدمی برداریم و شورا و شــهرداری باید بودجه 

اختصاص دهند که تفاوت قیمت را جبران شود.
بر اساس این گزارش، در جلسه شورای شــهر تهران دوفوریت کاهش 

نرخ بهای بلیت مترو به تصویب رسید.

ویین  ۳ نفر از اعضای باند تولیدکننده هر
 در تهران اعدام شدند

قوه قضائیه اعلام کرد: ۳ نفر از اعضــای یک باند تولیدکننده مواد مخدر 
هرویین در تهران به دار مجازات آویخته شدند.

به نقل از مرکز رسانه قوه قضائیه، پس از شناسایی محلی در سطح شهر 
تهران که به فعالیت گسترده در تولید هروئین می پرداخت، با اقدامات 
اطلاعاتی محل تولید مواد مخدر شناسایی و عوامل باند دستگیر شدند.

پس از کشــف محل، در بازرســی به عمل آمده بیــش از ۳9 کیلوگرم 
هروئین، مقادیر زیادی مواد پیش ساز ساخت هروئین و تجهیزات تولید 
مواد مخدر از اعضای باند کشف شد.متهمان که در زمینه سرقت و مواد 
مخدر سوابق متعدد داشــتند، در تحقیقات اذعان کردند قصد فروش 

مواد مخدر تولید شده تولیدی خود در سطح شهر تهران را داشته اند.
پس از پایان تحقیقات اولیه، کیفرخواســتی با اتهام افســاد فی الارض 
از طریق مشــارکت در نگهداری و تولید ۳9 کیلو و ۳9۶ گرم و بیســت 
ســانت هروئین از ســوی دادگاه صادر شد.با ارســال پرونده به دادگاه 
انقلاب تهران، جلســات رســیدگی به این پرونده، با حضور متهمین با 
نام های شهاب منصورنسب، صمد گراوند و سعید گراوند و وکلای آن ها 
تشکیل شد.دادگاه پس از بررسی مستندات پرونده و استماع اظهارات 
متهمین و وکلای آن ها، با اســتناد بــه اظهارات متهمیــن در مرحله 
تحقیقات مقدماتی و نزد بازپرس دادسرا و قبول عمل مجرمانه از سوی 
متهمین و ســایر قرائن و امارات موجود، مجرمیت متهمین را محرز و 
مسلم تشخیص داد.براســاس رأی دادگاه بدوی، متهمین بابت افساد 
فی الارض از طریق تولید ۳9 کیلو و ۳9۶ گرم و بیست سانت هروئین به 

مجازات اعدام محکوم شدند.
پس از صــدور رأی بدوی دادگاه، بــا توجه به فرجــام خواهی وکلای 

متهمان، پرونده به دیوان عالی کشور ارجاع شد.
دیوان عالی کشور نیز پس از بررســی پرونده با توجه به قرائن و امارات 
مســتند در حکم و احراز بزهکاری متهمین و اینکــه در این مرحله نیز 
متهمین ایراد و اعتراض مؤثــری در خصوص احراز بزهکاری و مجازات 
تعیین شــده ارائه نکردند، رأی دادگاه را با اصول و تشریفات دادرسی و 
قانون و مقررات مربوط منطبق دانســت و حکم صــادره را تأیید و ابرام 
نمود؛ بنابراین گزارش، پس از طی روال و تشریفات قانونی، حکم اعدام 

محکومان این پرونده به اجرا درآمد.
گفتنی اســت بنابر قانون مصــوب مجلس هر کس بیــش از ۳۰ گرم 
هروئین نگهداری کند مجازات او اعدام و مصادره اموال به استثنا هزینه 
تأمین زندگی متعارف برای خانواده اش تعیین شــده است. در پرونده 
اخیر ســه محکوم پرونده به میزان ۱۳۱۳ برابر مقدار تعیین شــده در 

قانون مواد مخدر هروئین نگهداری می کرده اند.

سرهنگ شریفی خبر داد
وح شدن ۱۳ هزار موتورسیکلت سوار   مجر

در تصادفات سال گذشته
رئیس مرکز اطلاع رســانی راهور تهران بزرگ گفــت: طبق گزارش ها 
طی ســال گذشــته حدود ۱۳ هزار راکب موتورســیکلت ســوار در 

خیابان های پایتخت بر اثر تصادف مجروح شدند.
 به نقل از پلیس راهور تهران، ســرهنگ علی اصغر شریفی رئیس مرکز 
اطلاع رســانی راهور تهران بزرگ گفت: ۳9 درصد از مجموع تصادفات 
فوتی پایتخت در سال ۱۴۰۱ به موتورسیکلت سواران مربوط می شود 
که در این میان ۲۱ نفر ترک نشــین و ۱۸۷ نفر راننده موتورسیکلت ها 

بودند.
وی همچنین گفــت: اما آمــار قابل توجه بــه ۶۱ درصــد باقی مانده 
تصادفات موتور سیکلت ســواران مربوط می شــود که نشان می دهد 
حدود ۱۳ هــزار نفــر در ایــن تصادفات دچــار آســیب های جدی 
جرحی شــده اند. متأســفانه عمــده جراحت های ایجاد شــده برای 
موتورسیکلت ســواران پایتخت از ناحیه سر شــکل می گیرد که الزام 

استفاده از کلاه ایمنی را بار دیگر مطرح می کند.

دیوار

مشاور شهردار و مدیر کل امور بانوان شهرداری تهران 
از اجرای پویش »آینده شــبیه توســت« به مناسبت 
گرامیداشــت دهه کرامت و  میلاد با سعادت حضرت 

معصومه )س( خبر داد.
مریم اردبیلــی  ضمن گرامیداشــت دهه کرامت 
و میلاد با ســعادت حضــرت معصومه )س( و روز 
دختر از رونمایی پویش »آینده شــبیه توســت« 
خبــر داد و افزود: با هــدف ایجاد نشــاط، امید، 
انگیزش و همدلی در بین دختران ۱۰ تا ۱۷ سال 

شــهر تهران و تقویت روحیه مشارکت 
اجتماعــی و نقش آفرینی آنــان، از دیروز 
یکشنبه ۳۱ اردیبهشت الی ۱۰ خردادماه 
۱۴۰۲ ویــژه برنامه هــای شــاد و متنوع 
فرهنگی و هنــری در قالب پویش »آینده 
شبیه توســت«، جهت اجرا در شهر تهران 

پیش بینی شده است. 
اردبیلی افزود: یکی از برنامه هــای اصلی اداره کل امور 
بانوان، جشــن بزرگ »آینده شــبیه توست« با حضور 

حدود ۲۰۰۰ نفر از دختــران نوجوان فعال و 
موثر شــهر تهران در برج میلاد و همچنین 
برگزاری نمایشــگاه »هزار امید« در حاشیه 

این جشن، خواهد بود.
وی بــا بیــان اینکه در ســطح شــهر نیز 
جشــن هایی برای دختــران پایتخت در 
نظر گرفته  شــده، تاکید کــرد: همچنین 
۲۲ جشن روز دختر در ســطح مناطق ۲۲گانه نیز با 
مخاطب حدود ۱۱ هزار نفر در بوســتان های بانوان، 

مراکز شهردخت، شهربانو و ســایر فضاهای عمومی 
تدارک دیده شده است.

مدیر کل امــور بانوان شــهرداری تهران با اشــاره به 
دیگر برنامه های پویش »آینده شــبیه توست«، ادامه 
داد: افتتاح مجموعه شــهردخت در مناطق ۲، ۶، ۱9 و 
۲۰، اجرای هنر تعاملــی در فضاهای عمومی و پرتردد 
شهری و برپایی بازارچه دست آفریده های دختران در 
ســطح مناطق ۲۲گانه از جمله برنامه های این پویش 

خواهد بود.

 معاون امور توانبخشی سازمان بهزیستی کشور گفت: 
در حال حاضر بالغ بر ۲ هزار و 9۰۰ نفر از بیماران مبتلا 
به فنیل کتونــوری و خانواده های آنان تحت پوشــش 
حمایت های درمانی، تغذیه ای و آموزشــی ســازمان 

بهزیستی قرار دارند.
به گزارش سازمان بهزیستی کشــور، فاطمه عباسی با 
بیان اینکه بیماری PKU یا فنیــل کتونوری در ایران 
با شــیوع یک در هر پنج هزار تولد است، گفت: سالانه 
بین ۳۰۰ تا ۴۰۰ نوزاد مبتلا به بیماری فنیل کتونوری 

)PKU( در ایران متولد می شوند.
وی با اشــاره بــه اینکــه کــودک مبتلا بــه بیماری 
فنیل کتونــوری در ابتدای تولد، بدون علامت اســت 
تشریح کرد: این نوزادان به تدریج در پایان ماه های اول 
دچار تأخیر در تکامل، اســتفراغ، کاهش رشد، روشن 
شدن رنگ موهای سر و چشم و تشنج می شود و سپس 
با افزایش ســن، کوچکی دورســر، بیقراری، کاهش 

توجه، حرکات تکراری دســت ها و اندام ها و 
عقب ماندگی ذهنی بروز می کند.

معاون امور توانبخشی ســازمان بهزیستی 
کشــور گفت: از آنجا کــه نــوزادان مبتلا، 
بلافاصلــه بعــد از تولد هیچگونــه علامت 
بالینی نشان نمی دهند، اولین گام در درمان 
بیماری، غربالگــری و تشــخیص به موقع 

می باشــد.وی با بیان اینکه ســازمان بهزیستی کشور 
از ســال ۱۳۸۲ به عنوان یک ســازمان پیشــرو برای 
حمایت از بیماران مبتلا به فنیل کتونوری قدم گذاشته 
اســت، افزود: بیماران مبتــلا به بیمــاری متابولیک 
فنیل کتونوری تنها گروه هدف سازمان هستند که دو 
ردیف بودجه ای خاص بــرای حمایت های تغذیه ای و 
درمانی به صورت جداگانه دارند که از طریق بهزیستی 

استان ها برای این عزیزان هزینه می شود.
معاون امور توانبخشــی ســازمان بهزیســتی کشور 

در خصــوص پیشــگیری و شناســایی این 
بیماران گفت: به منظور پیشگیری و کاهش 
آســیب های ناشــی از بیمــاری متابولیک 
فنیل کتونوری )PKU(، سازمان بهزیستی 
کشــور با همکاری وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشــکی، این بیماران را شناسایی و 
با هدف کاهش معلولیت های ناشی از آسیب 
مغــزی و عقب ماندگی ذهنــی، مــورد حمایت های 

تغذیه ای و درمانی قرار می دهد.
عباسی افزود: از ســال ۱۳99 کمیته های مشترک فی 
ما بین سازمان بهزیســتی و وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی به منظور شناسایی به هنگام کودکان 
مبتلا و در پی آن انجام اقدامات مؤثر برای پیشــگیری، 
درمان و توانبخشی تشکیل شده است که تطبیق آمار و 
اطلاعات افراد مبتلا به بیماری متابولیک تحت حمایت 
سازمان بهزیســتی و وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی در راســتای ارائه خدمات به هنگام به بیماران، 
شناســایی و معرفی بیمــاران متابولیــک نیازمند به 
دریافت خدمات گفتاردرمانی یا کاردرمانی و پیگیری 
و معرفی افراد دارای بیماری متابولیک دارای معلولیت 
جهت در اولویت قرار دادن ارائــه خدمات از جمله این 
خدمات است.معاون امور توانبخشی سازمان بهزیستی 
 PKU کشــور ادامه داد: اولویت بندی خانواده بیماران
که قصد بــارداری دوم را دارند جهــت معرفی و ارجاع 
به مرکز مشاوره ژنتیک ســازمان بهزیستی و درصورت 
نیاز انجام آزمایشات ژنتیک به صورت رایگان، برگزاری 
جلسات آموزشی- توجیهی برای کارشناسان مسئول 
اســتان ها با همکاری کارشناســان وزارت بهداشــت 
و برگزاری جلســه آموزشــی تغذیه برای افراد بیمار و 
خانواده بــا کمک مدرس تخصصی با همکاری شــبکه 
بهداشت استان و مراکز بهداشــت شهرستان از جمله 

اقدامات در این حوزه است.

شهرداری

بهزیستی

علی قدمی  رئیــس مرکز ارزشــیابی و 
تضمین کیفیــت نظام آمــوزش و پرورش 
گفت: تمام حوزه هــای امتحانی به دوربین، 
راکدهای موبایلی و دســتگاه های سیگنال 

یاب مجهز هستند.
 محســن زارعی در گردهمایــی مدیران و 
مسئولان روابط عمومی حوزه های استانی 
و ســتادی وزارت آموزش و پرورش که در 
اردوگاه شــهید باهنر تهران برگزاری شد و 
به طور زنده برای ۷۳۲ مدیر روابط عمومی 
مناطق پخش شــد، اظهار کــرد: موضوع 
آزمون نهایی موضوع جدیدی برای آموزش 
و پرورش نیست، سال ها است که این آزمون 
برگزار می شــود و این کار جدیدی نیست، 
اما امســال این آزمون از حساسیت بالایی 
برخوردار شــده است و در ســطح جامعه 

بیشتر پیگیری می شود.
وی اضافه کرد: بر اســاس مصوبات شورای 
عالی انقلاب فرهنگی، در آزمون سراسری، 
ســهم ۴۰ درصدی به سوابق تحصیلی داده 
شده است که در آزمون سراسری ۱۴۰۲ این 
مصوبه در حال اجرا است و این موضوع یک 
فرصت خوب برای آموزش و پرورش اســت 
تا نظام تعلیم و تربیــت را به ریل اصلی خود 
برگرداند.زارعی بیان کرد: موضوع ارزشیابی 
و ســنجش یک اثــر پیامدی بــرای نظام 
آموزشی دارد و روش های تدریس و مطالعه 
دانش آموز را تعیین می کند. در ســال های 
گذشــته به دلیل اهمیت کنکــور به کتاب 
درســی بی توجهی می شــد و مدرسه ای 
خوب بود که در ســال دوازدهــم تعطیل 

می شــد و دانش آموز به دنبــال مطالعات 
کنکوری خودش می رفــت و معلمی خوب 
بود که بــه آموزش مهارت های تســت زنی 
می پرداخت که این انتظــارات ضرر بزرگی 

به نظام آموزش و پرورش بود.
رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین کیفیت 
نظام آمــوزش و پــرورش گفــت: مصوبه 
شــورای عالی انقلاب فرهنگــی این امکان 
را می دهد کــه مرجعیت به معلــم و کتاب 
درســی برگردد و این فرصت مغتنمی است 
که باید از آن صیانــت کنیم.وی اضافه کرد: 

تأکیدات رئیس جمهور و مشــارکت همه 
دستگاه ها برای برگزاری آزمون نهایی مورد 
تاکید و توجه اســت، لذا در ایــن کار بزرگ 
همه دســتگاه ها در کنار ما هستند تا کار را 

پیش ببریم.
زارعی با اشاره به اینکه باید افکار عمومی در 
مورد تأثیر امتحانات نهایی در کنکور و اینکه 
این قانــون چه تأثیری بــر افزایش کیفیت 
آموزش و پــرورش خواهد داشــت، اقناع 
سازی شــود، گفت: روابط عمومی ها در این 
موضوع می توانند مؤثر باشند و با وجود آنها 

احساس تنهایی نمی کنیم.
رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین کیفیت 
نظام آموزش و پرورش در تشــریح فرآیند 
برگزاری آزمون نهایی گفت: تمام دبیران در 
طراحی سوالات نقش دارند و بعد از پالایش 
دبیران، طراحان آزمون نهایی شناســایی 
می شــوند که با دعوت از این افراد در فضای 

قرنطینه، سوالات طراحی خواهد شد.
وی ادامه داد: رؤســای حوزه هــای آزمون، 
ســوالات را دریافت کرده و در اتاق قرنطینه 
تکثیر، فایل بارگذاری خواهد شــد تا در روز 

آزمون، دقایقــی قبل از برگــزاری آزمون، 
رمز به رئیس حوزه اجرا برای تکثیر ارســال 

خواهد شد.
زارعی بــا تاکید بــر اینکه امکان افشــای 
ســوالات به هیچ عنوان وجود نــدارد، اما 
سوالات پس از برگزاری آزمون ممکن است 
منتشر شود که این موضوع به معنای افشای 
سوالات نیســت، زیرا دانش آموز در جلسه 
حضور دارد و در حال پاســخ به ســوالات 
امتحان اســت، بیان کرد: ســوالات توسط 
ابزارهای مختلف مانند خــودکار، عینک، 
دکمه و … تصویربرداری و ارسال می شود 
و می گویند ســوالات افشا شده در حالی که 
معنای افشا قبل از حضور دانش آموز در سر 
جلسه امتحان اســت که به هیچ عنوان این 

امر، شدنی نیست.
وی گفت: بــرای این موضــوع برنامه ریزی 
کرده ایم که ساعت ۸.۳۰ ســوال را منتشر 
کنیم تا بازار افراد ســودجو را بر هم بزنیم، 
در این صورت اطمینان داریم دانش آموزان 

تحت مراقبت در حال آزمون دادن هستند.
زارعی از تدابیری بــرای برگزاری امتحانات 
خبر داد و افزود: تمام حوزه های امتحانی به 
دوربین، راکدهای موبایلی و دســتگاه های 
سیگنال یاب مجهز هستند همچنین برای 
هر حــوزه اجرا نیز حفاظــت آزمون درنظر 
گرفته ایم، که امنیت برگــزاری امتحان را 
تأمین می کنند. همچنین احــراز هویت و 
حضور و غیاب شــرکت کنندگان، امســال 
الکترونیکی شده است تا آزمون نهایی را به 

نحو احسن برگزار شود.

خریــدار  سرپرســت وزارت آموزش و 
پرورش با اشــاره به آغاز اجرای طرح ارزش 
مالکانه گفــت: امروز فراینــد اجرایی طرح 
ارزش مالکانه به معنای تخصیص تدریجی 
مالکیت اجزایــی از دارایی هــای صندوق 
ذخیره آغاز می شــود؛ امروز، روز واگذاری 
ارزش مالکانه نیست، برنامه ریزی این است 
که تا پایان ســال واگــذاری را انجام دهند، 
زیرا نیاز اســت شــرکت های بیشتری وارد 

بورس شوند.
 رضامراد صحرایی در آیین رونمایی از طرح 
ارزش مالکانه کــه در اردوگاه دانش آموزی 
باهنر تهران برگزار شد با بیان اینکه اجرای 
طرح ارزش مالکانه حاصل تلاش و پیگیری 
دکتر نوری )وزیر ســابق آموزش و پرورش( 
بود و گــره کوری که به آن خــورده بود بعد 
از سال ها باز شــد گفت: هر دولتی را به یک 
چیزی می شناســند، دولت اول بعد از دفاع 
مقدس را به دولت سازندگی، دولت بعدی را 
به توسعه سیاسی، دولت بعدی را به عدالت و 
پروژه مسکن مهر، بعدی را به برجام و تحول 

در نظام سلامت می شناسند.
وی افزود: در آینــده هم نامی بر دولت فعلی 
خواهند گذاشت که اگر روایت نگاری شود، 
این دولت به نــام دولت تحول نــام خواهد 

گرفت. به نظــرم آموزش و پــرورش محور 
تحول در دولت است و اتفاقاتی در این دوره 
افتاده که کم سابقه بوده چه در حوزه دانش 
آموزی، چه تربیت معلــم، نخبگان و غیره. 
بالاترین تعداد مدال های تاریخ المپیادهای 
دانش آموزی را در این دولت و در دوره دکتر 

نوری کسب کردیم.
سرپرست وزارت آموزش و پرورش با اشاره 
به اینکــه ارزش مالکانــه کار بزرگی بود و 
هزاران ساعت کار کارشناسی روی آن انجام 
شــده تا به فرمول نهایی فعلی برسند اظهار 
کرد: این طرح امروز رونمایی می شــود، اما 
امــروز، روز واگذاری ســهام ارزش مالکانه 
نیست، برنامه ریزی این اســت که تا پایان 
سال واگذاری را انجام دهند، زیرا نیاز است 

شرکت های بیشتری وارد بورس شوند.
صحرایی تاکید کرد کــه باید همه همکاران 
بداننــد دقیقا چــه اتفاقی می افتــد و باید 
منتظر چه چیزی باشــند. درک درســت 
از مســئله به همراهی آنهــا کمک می کند. 
معلمان به طور تاریخی نســبت به عملکرد 
صندوق گلایه مند هســتند. بانک سرمایه  
ورشکســته بوده و در این دولــت تحویل 

گرفته شده و باید تحول در آن ایجاد شود.
وی با بیــان اینکه باید اعتمــاد به صندوق 

را بــه فرهنگیــان برگردانیم اظهــار کرد: 
این صندوق تابــع قانون شرکت هاســت. 
حاکمیت شــرکتی را باید پیاده کرد که یک 
اصل آن شفاف سازی است. فرهنگیان باید 
بتوانند اطلاعات مربوط به روال ها و رویه ها 
را دریافت  کنند که در این صورت خودشان 
پشــتیبان صندوق خواهند شد. فرهنگیان 
در هر امری پشتیبان ما باشند موفقیت مان 

قطعی است.
سرپرســت وزارت آموزش و پرورش ادامه 
داد: توصیه ام این اســت کــه ارزش مالکانه 
شفاف و روشن باشــد و اطلاعات مربوط به 
فرایندها به طور کامل بــه معلمان منتقل 
شود. اگر بستر لازم که گفتمان تحول است 

فراهم شود، موفقیت قرین خواهد بود.

نوری:از معلمان بواسطه فشارهایی که 
در زمان بازگشایی مدارس بر آنها وارد 

شد عذرخواهی می کنم 
یوسف نوری، وزیر ســابق آموزش و پرورش 
نیز در این مراســم با بیان اینکه طرح ارزش 
مالکانه شــروع یــک اقدام مهم اســت که 
باید برای اتمــام آن زمانبندی داده شــود 
که دارایی هــا چه زمانی کامل می شــوند و 
فرهنگیان چگونه می توانند مدیریت کنند؟ 

گفت: شــما باید حافظ منافــع فرهنگیان 
باشــید و دارایی های آنهــا را حفظ کرده و 
افزایش دهید.وی افــزود: از همه معلمین 
به واســطه مدتی که در زمان بازگشــایی 
مدارس و... اذیت شــدند و فشارهایی که به 
آنها وارد شــد عذرخواهی می کنم. اکنون 
در آســتانه آغاز برگزاری امتحانات نهایی 
هســتیم. به علت تاثیر قطعــی امتحانات 
بر پذیرش دانشــگاه، فشــار زیادی بر روی 
آموزش و پرورش وجــود دارد اما برخلاف 

برخی مقاومت ها و عــدم اعتقاد به آموزش 
و پــرورش در برگزاری امتحانــات، اکنون 

آموزش و پرورش توان انجام این کار را دارد.
نوری همچنین اضافه کــرد: جادارد از مقام 
معظم رهبری و رئیس جمهور به علت توجه 
به فرهنگیــان و حوزه آمــوزش و پرورش 
قدردانی کنم. دولت بایــد توجه ویژه به این 
حوزه داشته باشــد. قبلا به واسطه اتفاقاتی 
که افتــاد، یک زیان انباشــته ده هــا هزار 

میلیاردی به وجود آمد که باید احیاء شود.

اجرای پویش »آینده شبیه توست« برای دختران پایتخت

۲۹۰۰ بیمار مبتلا به فنیل کتونوری از بهزیستی خدمات دریافت می کنند



بعد از واکنش ها به »ایندیانا جونز ۵«

جوان سازی در هالیوود جواب نمی دهد!
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 با »چخفته« قبل از مرگ را ببینید
ور کابوس ها و خاطرات یک بازنده مر

اشــکان پیر دل زنده کارگردان نمایش »چخفته« عنوان کرد در این اثر 
نمایشی شخصیت دایی وانیا وارد بسیاری از داستان های آنتون چخوف 

می شود و زندگی اش را یک دقیقه قبل از مرگ مرور می کند.
اشــکان پیر دل زنده کارگــردان نمایش »چخفته« که ایــن روزها در 
عمارت نوفل لوشــاتو روی صحنه است با ابراز خرســندی از استقبال 
مخاطبان از این اثر نمایشی گفت: خوشــبختانه نمایش با بازخوردها 
و اســتقبال خوبی روبرو شده و بر اســاس آمار اعلام شده توسط سایت 
تیوال یکی از ۵ اثر پرفروش تهران در اردیبهشــت ماه بوده اســت. در 
این نمایش شخصیت وانیای نمایشــنامه »دایی وانیا« وارد حدوداً ۲۵ 
داستان چخوف می شود و مخاطب حضور این کاراکتر را در آثاری چون 

»مرغ دریایی«، »عطسه« و… شاهد خواهد بود.
وی ادامه داد: در واقــع در نمایش »چخفته« یــک دقیقه قبل از مرگ 
دایی وانیا را در طول ۷۰ دقیقه به نمایش گذاشــته می شــود. در این 
نمایش وانیا در شهری به نام ساخالین ســاکن است؛ شهری که کسی 
نمی تواند از آن بیرون بیاید. در واقع این شــهر سمبل ذهن وانیا است و 
چون از بچه گی جرات و جسارت نداشــته علاوه بر اینکه عشقش یلنا را 
از دست می دهد، شغلش را هم از دست می دهد و در نهایت زندگی اش 
نابود شــده و به مرگ می انجامد. نمایش یک دقیقه قبل از مرگ وانیا را 
به تصویر می کشــد که در این زمان اندک همه گذشته اش از کابوس ها 
و خواب ها گرفته تا خاطراتش مرور می شــود.پیر دل زنده درباره دلائل 
پرداختن به این کاراکتر دنیای چخوف عنوان کرد: این مســاله را تا به 
امروز جایی عنوان نکردم اما باید بگویم که دایی وانیا در واقع دایی فوت 
شده خود من است که متاســفانه به دلیل نداشــتن جرات و جسارت 
در زندگی اش به خیلی از آرزوها و خواســته هایش نرســید و در نهایت 
نیز از دنیا رفت. با وجودی که علاقه بســیار زیادی به دایی ام دارم اما به 
کارهایی که در زندگی اش کرد افتخار نمی کنــم چون معتقدم آدم ها 
باید خودشان بخواهند تا به آرزوها و خواسته هایشان برسند.وی یادآور 
شد: دوست داشــتم این دغدغه ذهنی و درونی که ســال ها فکر من را 
به خودش مشــغول کرده بود، روی صحنه بیاورم ضمن اینکه چون به 
داستان های چخوف اشراف کامل داشــتم جرات کردم و به سراغ آثار او 
رفتم و اگر می خواستم نویسنده دیگری را انتخاب کنم باید تمام آثارش 
را از ابتدا می خواندم تا با نوع نگاه و دغدغه هایش آشــنا شوم. با وجودی 
که هر ۱۰ جلد داســتان های چخوف را خوانده ام اما همچنان در طول 

کار با زوایای تازه ای از چخوف آشنا می شوم که برایم دلپذیر است.

این کارگردان در پایان درباره فضاسازی و شــیوه اجرایی نمایش بیان 
کرد: دکور، طراحی نور و لباس ها همگی غیرواقعی و فانتزی هســتند و 
نمایش در فضایی بدون زمان و مکان روایت می شود چون در طول این 
۷۰ دقیقه وارد فضای ذهنی وانیا می شویم. البته نمایش طنز چخوفی 
را که در آثار این نویســنده وجود دارد، حفظ کرده امــا در نهایت اکثر 
تماشاگران با چشم گریان از سالن خارج می شوند چون شاهد اتفاقات 
دردناکی هستیم که برای یک شــخصیت در طول زندگی اش افتاده و 

پایان زندگی اش هم به دلیل فکر کردن زیاد رقم می خورد.
نمایش »چخفته« برداشتی آزاد از نمایشــنامه های آنتوان چخوف به 
نویسندگی فرزانه محمدحسین و کارگردانی اشکان پیرِ دل زنده و تهیه 
کنندگی رضا ناجی پور و فرزانه محمدحســین اســت که در بخشی از 
آن، صدای زنده یاد پرویز پورحســینی در حال خواندن قسمت هایی از 

نمایشنامه »مرغ دریایی« چخوف پخش می شود.

قاب

 رئیس مرکز ســیما فیلــم درباره ســریال »۸۷ متر« 
توضیح داد: در مورد این ســریال قبــل از مدیریت من 
تصمیم گیری شــده اســت. با آقای عیاری جلســه 
گذاشتیم و مشکلات این ســریال دارد حل می شود و 
امتیاز آن به خارج از تلویزیون واگذار شده اســت. باید 
بررســی کنیم و ببینیم کجــا می توانیم ایــن اثر را به 

فروش برسانیم .
 نشســت خبری مهدی نقویان رئیس مرکز سیما فیلم 

در دفتر سیمافیلم برگزار شد.
وی با اعلام این خبر که انحصــار در حوزه ژانر و نیروی 

انسانی دارد شکسته می شود، اظهار داشت: 
در گذشته سالی ۵۰ سریال تولید می شد که 

عمده سریال ها ملودرام های تهرانی بودند.
وی افــزود: امــروز از این ســریال ها فاصله 
گرفتیم و الان در ژانرهای مختلف در مرحله 
فیلمنامه و پیش تولید در حال تولید هستیم. 
استفاده از ظرفیت شــهرهای مختلف نیز از 

جمله برنامه های ماســت و انحصار نیروی انسانی دارد 
شکسته می شود.

رئیس مرکز سیما فیلم گفت: 9 ســریال مراحل تولید 

را می گذارنند و منتظر آنتن هستند. طلاق، 
عاشورا، سرزمین مادری، مستوران۲، نائله، 
نیکان، ســوران، ضد و ســنجرخان از جمله 
این ســریال ها هســتند که پــس از پایان 
سریال های شــبکه یک و سه در نویت پخش 

قرار می گیرند.
نقویان با اعلام این خبر که دوربینِ ۸ سریال 
روشن است و در مرحله تصویربرداری هستند، افزود: 
ســلمان های محرمانه، مهیار عیار، بچه محل، هادی 

رخنه و رحیل در این فهرست قرار می گیرند.

وی گفت: سریال سرزمین مادری هم همان سرزمین 
کهن کمال تبریزی است که ایرادهایش رفع شده و به 

زودی پخش می شود.
وی در پاسخ به سوالی درباره ســریال ۸۷ متر توضیح 
داد: درباره سریال ۸۷ متر قبل از مدیریت من تصمیم 

گیری شده است. 
با آقای عیاری جلسه گذاشتیم و مشکلات این سریال 
دارد حل می شــود و امتیاز آن به خــارج از تلویزیون 
واگذار شده اســت. باید بررســی کنیم و ببینیم کجا 

می توانیم این اثر را به فروش برسانیم .

چهره  الهــه رضایی از مجریــان قدیمی کــودک در 
تلویزیون که سال هاســت از حوزه اجرا دور شده، این 
روزها در قالب یک تبلیــغ در آگهی های بازرگانی و در 

قاب تلویزیون دیده می شود.
مدتی اســت چهره الهــه رضایی ـ مجــری قدیمی 
برنامه های کــودک و نوجوان ـ در قالــب تبلیغ یک 
اســباب بازی در تلویزیــون دیده می شــود و البته 

خبری از اجرای برنامه  جدیدی توســط خانم مجری 
نیست.

چهره و صــدای الهه رضایی یــادآور روزهای خوب 
کودکــی در دهه ۶۰ اســت؛ روزهایی کــه در عین 
تلخی حوادث جنگ، شــیرین ترین خاطرات را برای 
کودکان دیروزش رقم زد. شــاید بــه همین خاطر 
بود که چند ســال قبل دیدن او و گیتی خامنه پس 

از ســال ها دوری از تلویزیون در برنامــه ای با همان 
سبک و ســیاق گذشــته ـ با نام »بچه های دیروز« ـ 

بسیاری را پای تلویزیون نشاند.
رضایی در سال ۱۳۸9 پس از مدتها، در برنامه ای با نام 
»بچه های دیروز« که کارتون هــا و برنامه های قدیمی 
را به منظور تجدید خاطره پخــش می کرد، به اجرای 
برنامه پرداخت. او اســتقبال از این برنامــه را به دلیل 

خلائی عنوان کرده بود که مخاطبان از نبود برنامه های 
مناسب و استاندارد کودک احســاس می کنند و هنوز 

هم به دنبال همان خاطره های قدیم هستند.
اما الهه رضایی بعد از اجــرای برنامه »بچه های دیروز« 
برخــلاف گیتی خامنــه، بار دیگــر از حــوزه اجرا در 
تلویزیون دور مانده و حالا چهــره او در قالب تبلیغات 

بازرگانی دیده می شود.

سیمافیلم

چهره

خریدار  در حالی که فن آوری سرسام آور 
گــران جوان ســازی هنــوز نتوانســته با 
چشم انداز جاه طلبانه صنعت هالیوود برای 
اســتفاده از یک بازیگر در ســنین مختلف 
همراه شــود، منتقــدان زبان بــه نفی آن 
گشوده اند. در واکنش به جلو رفتن طبیعی 
زندگــی و افزایش ســن، هالیــوود درگیر 
استفاده از جلوه های ویژه برای زدودن پیری 
در بازیگران مســن تر شــده تا نسخه های 
جوان تر شخصیت هایشــان را بازی کنند. 
این تلاش جوان ســازی برای رابرت دنیرو 
در »ایرلندی«، ســاموئل ال جکســون در 
»کاپیتان مــارول« و به تازگی هریســون 
فورد در »ایندیانا جونز و گردونه سرنوشت« 

انجام شده است.
مانند بســیاری از فن آوری های جدید که 
وارد صنعت فیلم می شوند، نیاز است تا کمی 
به آن عادت شــود؛ با این حال، بــا توجه به 
چندین مورد تلاشی که تا کنون انجام شده، 
باید گفت خطاها و اشتباه بســیار بیشتر از 
موفقیت های آن بوده است. پیری زدایی در 
هالیوود هنوز نیاز به کار کردن بیشــتر دارد 
و فقط زمانی باید از آنها اســتفاده شود که 

بتوان این تکنیک را کامل کرد.
نگرانی اصلی این اســت که در حالی که این 
جلوه ها از نظر بصری چشــمگیر هســتند، 
هنوز نمی توانند ظاهر طبیعی خود جوان تر 
بازیگر را ایجاد کنند. این امر بر نحوه واکنش 
تماشاگران بر خود فیلم هم تأثیر می گذارد و 
آنها را با تصویری که فاقد ظرافت های اصیل 
که خود انســان ایجاد می کند، درگیر و در 

نهایت حواس آنها را پرت می کند.
تــلاش جیمــز منگولــد در ارایــه چهره 
جوان تــر باستان شــناس مشــهور پس از 
نمایــش اولیه آن در جشــنواره کــن - در 
حالی کــه منتقــدان و شــرکت کنندگان 
درباره قســمت پنجم این فرنچایــز با هم 
اختلاف داشــتند - واکنش هــای ملایمی 
دریافت کرد. اما طرفداران ســفت و سخت 
»ایندی« ممکن اســت هنوز آخرین فصل 
قهرمان محبوب شان هریســون فورد را در 
»پادشــاهی جمجمه کریستال« محصول 

۲۰۰۸ بیابند.
در فیلم پنجم جوان ســازی فــورد در ۲۵ 

دقیقه اول مشــاهده می شود که شامل یک 
مجموعه اکشن بزرگ با حضور پروفسور در 
حال مبارزه با نازی ها در قطار سریع الســیر 
در جنگ جهانی دوم اســت. در این بخش 
فورد به صــورت دیجیتالی بــه دوران اوج 
خود تبدیل می شــود که با فیلم کلاسیک 
استیون اسپیلبرگ در ســال ۱9۸۱ یعنی 
»مهاجمان صندوق گمشــده« آغاز شــد. 
اما چشــمان دیجیتالــی نمی توانند واقع 
گرایی یک ایندیانای جــوان را ارایه کنند و 
چیزی خلق می شــود که بیشتر شبیه بازی 

ویدیویی است.
در حالی کــه ضربــات و حرکات اکشــن 
چشمگیر هستند، افکت ها در صحنه فقط به 
این دلیل کار می کنند که در بیشتر مواقع در 
تاریکی پوشیده شــده است و هم فورد و هم 
توبی جونز )که جوان ســازی نشده است؟( 
روی ســقف قطار در حال دویدن هستند و 
یکی از بدترین تصویرهای سینمای مدرن 

را ایجاد می کنند.
با جوان ســازی هایی که موفقیت آمیز تلقی 
شــده اند - مانند »مرد جمینــی« ۲۰۱9 
با بازی ویل اســمیت در نقش یک قاتل که 
توسط نسخه جوان تر و شبیه سازی شده از 

خودش شــکار می شــود یا آلفرد مولینا در 
»مرد عنکبوتی: راهی برای خانه نیســت« 
در ســال ۲۰۲۱؛ این تصور نادرســت ارائه 
می شود که هالیوود موفق بوده است، اما در 
واقع، برخی از تلاش هــا کمتر حواس پرتی 
ایجاد می کنند، زیرا بــه روش های ظریف و 

هوشمندانه تری به کار می روند.
با ایــن مثال ها می تــوان اســتدلال کرد 
که »زیادی پیــر بودن بــرای پیری زدایی 
جواب نمی دهــد«. برای مثــال، علیرغم 
این واقعیــت که »ایرلندی« نامزد اســکار 
بهتریــن جلوه هــای بصری شــد، یکی از 
انتقادات اصلی به فیلم گانگســتری مارتین 
اسکورســیزی در ســال ۲۰۱9 این بود که 
علیرغم تلاش شــجاعانه بــرای در دهه ها 
جوان تر کردن ۳ نقش اصلــی آن - دنیرو، 
آل پاچینو و جو پشــی - وقتــی بازیگران 
شخصیت های جوان را بازی می کنند، هنوز 
حرکت ها یادآور افراد در ســن بالا هستند و 
محدودیت های فیزیکی تحمیلی توســط 
این فن آوری می توانــد دامنه حالات چهره 

و زبان بدن بازیگر را محدود کند.
باید پرســید چه شــد روزهــای خوبی که 
بازیگران مختلف برای به تصویر کشــیدن 

شخصیت ها در مراحل مختلف زندگی شان 
به کار گرفته می شــدند؟ آیا ما دیگر ارزش 
چیزی را که جودی دنچ و کیت وینســلت 
در فیلم »ایریس« ســال ۲۰۰۱ یا وینسلت 
و گلوریا اســتوارت در »تایتانیک« شــکل 

دادند، نمی بینیم؟
با پیروی از آنچــه امروز مد شــده، مارلون 
برانــدو برای بــازی در نقــش کورلئونه در 
»پدرخوانده قسمت دوم« باید پیری زدایی 
می شــد و دنیا را از بازی رابرت دنیرو برای 
نقشی که برنده اسکار شد، محروم می کرد. 
حتی ریور فینیکس در فیلم »آخرین جنگ 
صلیبی« به طرز درخشــانی یــک ایندیانا 

جونز جوان را به تصویر کشید.
حقیقت تلخ این است که با چشم غیرمسلح 
هم می تــوان تشــخیص داد کــه چگونه 
فردی در ۲۰ و ۳۰ ســالگی حرکت می کند 
یا در مقابل فردی که در ۷۰ و ۸۰ ســالگی 
اســت. این می تواند توضیح دهد که چرا در 
همین فیلم مدس میکلســن ۵۷ ساله، که 
نقش یورگن ولر شــرور را بــازی می کند، 
برای انتقال از ســال ۱9۳9 به سال ۱9۶9 
مشــکلی ندارد.آینده نگری و زمان همیشه 
اجــازه می دهد تا چشــم اندازهای بهتر فرا 

برسد. بنابراین، اگرچه فیلم »مورد عجیب 
بنجامین باتن« ســاخته دیویــد فینچر در 
سال ۲۰۱۰ برنده اســکار جلوه های بصری 
شد، شــاید بهترین ایده نبود که چهره برد 
پیت روی بدن کودک خردســالی که شبیه 
پیرمرد به نظر می رســد، قرار داده شــود و 
ســپس در پایان یک نوزاد واقعی داشــته 

باشید، که از نظر منطق جواب نمی دهد.
جالب اینجاست که ما شاهد استفاده از این 
فن آوری در بازیگران مرد مسن تر و به ندرت 
در مورد زنان بوده ایم. میشل فایفر از »مرد 
مورچه ای و زنبور« و شان یانگ از »بلید رانر 
۲۰۴9« تنها چند نمونه هستند. وقتی یک 
بازیگر درجه یک برجسته مانند هلن میرن 
یا جولیا رابرتز نقش اصلی را ایفا می کند که 
بخواهد جوان سازی شود، استقبال چگونه 

خواهد بود؟
در مــورد »گردونه سرنوشــت« هم مانند 
هر قهرمــان فرنچایــزی که فاقــد قدرت 
ابرقهرمانی اســت، روایت و اکشن ضربات 
هســتند که فیزیک و منطــق را به چالش 
می کشــند. عــلاوه بر ایــن، بســیاری از 
بخش هــای فیلم شــبیه الگوبــرداری از 
»دزدی بزرگ« سال ۱9۶9 است و احتمالاً 
رکورد تعداد دفعاتی که افراد ربوده شــده و 
نجات می یابند در یک فیلم ۱۴۲ دقیقه ای 

را به ثبت می رساند.
در حالی که »مهاجمان صندوق گمشــده« 
در ســال ۱9۸۱ بــه 9 نامــزدی و ۵ جایزه 
اســکار دســت یافت، بعید به نظر می رسد 
»گردونه سرنوشــت« به آن جایگاه دست 

یابد.
ســال پیش ۲ دنباله پرفروش وارد فهرست 
بهترین فیلم اسکار شدند: »آواتار: راه آب« 
استودیو قرن بیستم و »تاپ گان: ماوریک« 
پارامونت که دومی نیز در جشــنواره کن به 
نمایش درآمد. اغلب ۲ راه وجــود دارد که 
منجر بــه کســب برترین جایــزه آکادمی 
می شود یا رکوردشــکنی در باکس آفیس و 

یا جلب عشق شاخه های مختلف صنعت.
مشخص نیست »ایندی« بتواند هیچیک از 
این دو مســیر را طی کند؛ حداقل بر اساس 
واکنش های اولیــه نمی توان چنین ادعایی 

کرد.

ج از تلویزیون واگذار شد امتیاز سریال کیانوش عیاری به خار

خانم مجری از آگهی بازرگانی تلویزیون سر درآورد!

وخت چون به نیاز تماشاگران پاسخ داد »فسیل« خوب فر
خریدار   بازیگر فیلم سینمایی »فسیل« 
گفت: تب و تاب این روزهــا که پس از وقفه 
طولانــی و رکود ســینما به لحــاظ کرونا، 
فیلم ها اکران می شــوند و این که »فسیل« 
پاسخ به نیاز مخاطبان به یک کمدی جذاب 

بود، در فروش آن بسیار دخیل است.
علیرضا استادی در توضیح فیلم هایی که 
با بازی وی این روزها در حال اکران است 
بیان کرد: آهنگ دونفره )۱۳99( فیلمی 
برای خانم آرزو ارزانش بود و نقشــی که 
پیشنهاد شــد برایم جذابیت داشت چون 
تاکنون بازی نکرده بودم؛ بســیار دوست 
داشــتم که این نقش را تجربه کنم ضمن 
این که این فیلم عوامــل تولید حرفه ای و 

خوبی داشت.
بازیگر فیلم سینمایی هیوا )رسول ملاقلی 
پور ۱۳۷۷( در پاسخ به این پرسش که چرا 
این نقش را متفاوت و جــذاب می خواند، 
اظهار داشــت: نقش فانتزی-کمدی یک 
باج گیــر بود که شــبیه تیپ شــده بود و 
تاکنون چنین تجربه ای نداشتم به همین 
خاطر تصمیم گرفتم این کاراکتر-تیپ را 

بازی کنم.
استادی از تجربه بازی در کنار فرزاد فرزین 
یادآور شــد: فرزین درجه یــک و هنرمند 
باهوشی اســت که اخلاق حرفه ای و درجه 

یکی دارد.
وی در پاسخ به این پرســش که آیا تصور 
چنین فروشــی را برای فیلم فسیل داشته 
است؟ گفت: شــاید نه چنین رقمی اما می 
دانســتم که فروش خوبی خواهد داشت و 
باتوجه به ســابقه عامریان )کارگردان اثر( 
و تیم بازیگران برجســته کمدی و نوشته 
خوبی که فیلم داشــت قابــل پیش بینی 

بود.
هنرپیشــۀ فیلم ســینمایی بــدون تاریخ، 
بدون امضاء )وحیــد جلیلوند ۱۳9۵( ادامه 
داد: ضمن این که تب و تــاب این روزها که 
پس از وقفه طولانی و رکود سینما به لحاظ 
کرونا فیلم ها اکــران می شــوند و این که 
چنین فیلمی پاســخ به نیــاز مخاطبان به 
یک کمدی جذاب بود، در فروش آن بسیار 

دخیل بود.
استادی افزود: من پیشــتر در فیلم نارگیل 

)۱۳9۸( با ســابق همکاری با سید ابراهیم 
عامریان و یکی از نقش های اصلی این فیلم 
را برعهده داشتم و دوســت داشتم با ایشان 
دوباره کار کنم و بــه دلیل اتفاقاتی که پیش 
تر افتاده بود، حضوری افتخاری در فســیل 

داشتم.
بازیگــر فیلم ســینمایی چک برگشــتی 
)ســیروس مقدم ۱۳9۱( با اشــاره به این 
نکته که در ســال جاری مشغول چه کاری 
بوده اســت گفت: از شــروع ســال ۱۴۰۲ 
این جمعیــت قابل کنترل بــه کارگردانی 

محمدمتین اوجانی و تهیه کنندگی مهرداد 
فرید طالب نیا را انجام دادم؛ این فیلم اولین 
فیلم اوجانی اســت که توسط امین عبدی و 
روناک برخوردار نوشــته شــده و نقش من 

یکی از اعضای خانواده است.
وی در پاســخ به این پرســش که پول چه 
اهمیتــی در پذیــرش نقش هــا و بازی در 
تولیدات تصویری دارد، خاطرنشــان کرد: 
پول برای من به دلیل جبر شرایط و اوضاعی 
که امروز وجود دارد بســیار اهمیت دارد بر 
این اســاس نمی توانیم که مقید به انتخاب 
باشــیم بلکه تاحدی ناچاریم که به انتخاب 

شدن بسنده کنیم.
بازیگر فیلــم ســینمایی گل بــه خودی 
)احمد تجری ۱۳99( تصریــح کرد: برایم 
جذابیت قصه و این که اثــر در چه مدیوم و 
ژانری پخش می شود و حرفه ای بودن گروه 
اهمیت دارد؛ اگر اینها نباشــد دوست ندارم 
در کاری حضور داشته باشم. در گروهی که 
سوهان روح اســت و فیلمنامه اش آشفته و 
انعطافی در کار گروه وجــود ندارد کار نمی 

کنم.

استادی در پاسخ به این ســوال که دوست 
دارد چه نقشــی را بازی کند کــه تاکنون 
تجربه نکرده اســت، گفت: پیچیدگی هایی 
در بازی خودم دارم که نمی دانم در کمدی 
موفق ترم یا در تراژدی و ملودرام اما همواره 
دوســت داشــتم که در یک نقش کمدی-

موقعیت که بتوانم چم و خــم کاراکتر را به 
خوبی بازی کنــم و ویژگی های آن را بیرون 

بکشم، هنرنمایی کنم.
فســیل فیلم کمدی بــه کارگردانی کریم 
امینــی، نویســندگی حمــزه صالحــی و 
تهیه کنندگــی ســید ابراهیــم عامریان 
محصول ســال ۱۳99 که در ۲۴ اســفند 
۱۴۰۱ اکران شــد با فروش بیــش از ۱۳۰ 
میلیارد تومــان، پرفروش ترین فیلم تاریخ 

سینمای ایران لقب گرفت.
فسیل داستان یک خواننده، پیش از انقلاب 
اســت که تلاش دارد هرطور شده خود را به 
شــاه نزدیک کند و افتخار و موقعیتی برای 
خود دســت و پا کند اما از بد روزگار به مدت 
ده ســال به کما مــی رود و در دوره پیروزی 

انقلاب اسلامی به هوش می آید.

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
شناسه آگهی:1489366

برابر رای شــماره 140260309068000231 مورخ 1402/01/26 پرونده کلاسه 
1401114409068000455 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه 
دو قزوین  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمود علی رســتمی به شناسنامه 
شماره3 کد ملی 4372015968 صادره از خدابنده سهرورد فرزند فتاح در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 149/75 متر مربع پلاک شماره 5 اصلی واقع در قزوین 
بخش 5 حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین خریداری مع الواســطه از علی میرزا اقاسی 
تائید و محرز گردیده اســت.لذا به منظور اطلاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
 انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/02/17
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/03/01

م . الف 192
فرح معینی – رئیس ثبت اسناد و املاک 

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف

 و وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون، تعیین تکلیف را بر اساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل تایید نموده اند.

1- رای شماره 140160330001013569 پرونده کلاسه 
1401114430001001389 احمد بزر افشــان فرزند بهرام علی در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مســاحت 150 مترمربع پلاک شماره 10473/14 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواســطه از دو 
تن از ورثه مرحوم سید علی چهل اخترانی بنام های لعیا و فاطمه شهرت هر دو چهل 

اخترانی. )م الف 17071 (
2- رای شماره 140260330001001105 پرونده کلاسه 

1402114430001000003 حسن صفائی فرزند علی اکبر در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مســاحت 160 مترمربع پلاک شــماره 10868 و 10869 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ســند رســمی شــماره 7665 مورخ 

1401/10/11 دفترخانه 111 قم . )م الف 17073 (
3- رای شماره 140260330001000001 پرونده کلاسه 

1401114430001001329 احمد زینلو فرزند شــعبان در ششــدانگ یک باب 
ســاختمان به مساحت 198/70 مترمربع پلاک شماره 11203/176 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی 
عباسی به موجب سند رسمی شماره 29079 مورخ 1337/12/27 دفترخانه 3 قم و 
تقسیم نامه شماره 37528 مورخ 1355/11/09 دفترخانه 6 قم .)م الف 17074(
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای 
مورد مقرر ســند مالکیت رســمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشــاعی مراتــب در دو نوبت به فاصلــه 15 روز آگهی تا چنانچه اشــخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشــند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک 
ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/03/1
تاریخ انتشار نوبت دوم :1402/03/17

مهرداد میرشکرائی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم



حمله واعظ آشتیانی به رییس فدراسیون فوتبال
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میدان

سپهر ســتاری  امیررضا واعظ اشتیانی 
درباره حواشــی اخیــر لیگ برتــر گفت: 
متاسفانه بعضی وقت ها نوع داوری ها طوری 
بود که شــائبه به وجود آورد. البته قصد آن 
داورها هم اشــتباه کردن نبــوده ولی این 

اتفاقات باعث شائبه ها شد.
 این روزها بحث مجوز حرفه ای دو باشــگاه 
اســتقلال و پرسپولیس بســیار داغ شده و 
یکی از مســائل مهم آن ها در مسیر کسب 
این مجوز بحث مالکیت اســت. مهدی تاج، 
رئیس فدراســیون فوتبــال روز جمعه در 
گفتگویی تلویزیونی از پیشــنهاد خود برای 
حل این مشــکل رونمایی کــرد. او مدعی 
شــد باید دو باشگاه پیکان و ســایپا منحل 
شــوند تا مالکیت اســتقلال و پرسپولیس 
به دو کارخانه خودروســازی ایران خودرو و 
سایپا برســد. صحبت های اخیر مهدی تاج 
واکنش هــای مختلفی را به دنبال داشــته 

است.
امیررضــا واعــظ آشــتیانی در خصوص 
این پیشــنهاد اخیــر تاج و دیگــر مباحق 
مطرح شده از ســوی او مانند بحث افزایش 
ســهمیه بازیکنان خارجی و پرونده شستا 
صحبت کرده اســت. گفتگوی خبرآنلاین 
با مدیرعامل سابق اســتقلال در ادامه امده 

است:

این روزهــا بحث دربــاره مالکیت 
اســتقلال و پرســپولیس داغ شده 
و مهدی تــاج هم پیشــنهاد کرده با 
انحلال پیکان و سایپا، سرخابی ها به 
کارخانه های این دو تیم واگذار شوند. 

نظر شما درباره این پیشنهاد چیست؟
صحبت های ایشــان کاملا خام و نپخته بود 
این حرف از روی بی تجربگی زده شد. نشان 
دادند نه ورزشــی هســتند و نه اقتصادی. 
سایپا و پیکان امتیاز دارند و تیمی که امتیاز 
دارد را نمی توان منحــل کرد. در آن صورت 
امتیازشان چه می شــود؟ از نظر اقتصادی 
پیکان در لیگ برتر است و قیمتی دارد. مگر 
اینکه مجوز باشگاهی اش را منحل کنند که 
بحثش جداست. بعد اینکه فراموش نکنید 
خود کارخانه های ســایپا و ایران خودرو در 
تامین هزینه دو باشگاه چالش دارد. چگونه 
است دو باشــگاهی که ۵۰۰ میلیارد هزینه 
دارند را بــه این دو کارخانه بســپارند؟ این 
قیاسی که ایشان با ســپاهان کرد که دو تیم 
بودند و یکی منحل شــد مع الفارق اســت. 

اصلا منطق ندارد دو باشگاهی که طرفداران 
میلیونی دارند را با یک باشگاهی که طرفدار 
زیادی ندارد مقایســه می کنیــد؟ این چه 
استدلالی است؟ نشان دهنده این است که 
رئیس فدراســیون فوتبال چه نگاهی دارد. 
مردم بــا این صحبت هــا فهمیدند او چقدر 
به مســائل آشــنایی، فرهنگی و اقتصادی 
آشنایی دارد. یعنی نماد کمالات ایشان در 

این حوزه مشخص شد.

 به نظر شــما خود ایــن صحبت ها 
در بحــث مجوز حرفــه ای خطرناک 
نیست؟ چون الآن AFC خیلی روی 
صحبت های مدیران فوتبالی ما تمرکز 

دارد.
خودش با نوع ادبیاتش کــد می دهد. البته 
عمدی ندارد و از روی عدم آگاهی و آشنایی 
به فضای رسانه است. مطلبی که وجود دارد 
این اســت که دولت اگر می خواهد مشکل 
مالکیتی اســتقلال و پرســپولیس را حل 
کند باید کاری کند دو باشگاه از موضوعیت 
دولتی بــودن خارج شــوند. یــک تیم هم 
خارج شود کافی است. حرف فیفا این است 
که دولــت نمی تواند مجمع دو باشــگاه را 
همزمان داشته باشــد ولی یک تیم مشکلی 
ندارد. الآن هــم در خیلی کشــورها دولت 
باشگاه دارد. می توانند یکی از بین استقلال 
و پرســپولیس را نگــه دارنــد و یکی دیگر 

منتقل شوند. من بارها گفتم مجموعه هایی 
هســتند که حیاط خلوت تعبیر می شوند. 
از نظر درآمدی هــم می توانند برای یکی از 
دو باشــگاه هزینه کنند. اگــر پیکان خیلی 
بضاعت مالی داشــت مثل ســپاهان خرج 

می کرد.

 الآن یکی از دو باشــگاه به وزارت 
اقتصاد رفتــه و یکی در وزارت ورزش 

مانده. این راهکار درستی بود؟
این اشــتباه بزرگی بود و بعیــد می دانم در 
بحث مجوز حرفه ای کمک کند. مگر اینکه 
فیفا و AFC در بحــث دولتی بودن تعاریف 
خاصی داشته باشند. من بعید می دانم ولی 
شاید خوش شانس باشیم که بپذیرند دولت 
دو تیم داشته باشــد و مجمع آن ها متفاوت 
باشــد. آنچه کــه از مفهوم دولتــی بودن 
برمی آید این است که دولت حتی با مجامع 

مجزا نباید دو تیم داشته باشد.

 یک تصمیمی هم در خصوص افزایش 
سهمیه بازیکنان خارجی گرفته شده 
و از ایــن طریــق می خواهند قیمت 
بازیکنان داخــی را مدیریت کنند. به 

نظر شما تاثیری خواهد گذاشت؟
قیمت بازیکــن خارجی برعکــس بازیکن 
ایرانی مشــخص اســت ولی این در کشور 
ما تاثیر نــدارد. فوتبال ما هیــچ قید و بند و 

مدیریتی نــدارد و این اســتدلال ها جواب 
نمی دهد. من بارها گفتــم ۵۰۰۰ میلیارد 
هزینه می شــود و آورده ای هم ندارد. تنها 
راهش ارزان ســازی ورزش حرفه ای است. 
یک فرمولی دارد که باید در فدراســیون ها 
و باشگاه ها عملیاتی شود. نظر من این است 
که اراده ای برای ایــن کار وجود ندارد. چون 
ضعف مدیریــت و ناتوانی داریم. ســال ۸۸ 
سقف قرارداد گذاشتند و سازوکارش را بلد 
نبودند. همان سقف ســال بعد کف قرارداد 
شد. مشکل ما اراده نداشتن و سوءمدریتی 
بود. فقط باید ســازوکاری که سیستماتیک 
تعریفــش را دارم اجرایــی شــود. اگر من 
بودم حتما انجام می دهــم. اعتقاد دارم هم 
دســت هایی در کار اســت که ارزان سازی 
انجام نشــود و اراده ای هم وجود ندارد. در 
عین حال این کاره هم نیســتند! دوستان از 
نظر ادعا نمره بالایی دارند ولی عملکردشان 
پر از ســوءمدیریت و مفسده های اقتصادی 

است.

 مهدی تاج در ماجرای شســتا گفته 
فدراســیون قبلی دفاع نکرده است. 

موافق صحبت ایشان هستید؟
همیشه همین اســت. این بی انصافی است 
عده ای مسبب اتفاقی شوند و هزینه ای بابت 
وکلا تحمیل شــود و آن ها زحمت بکشند 
ولی در نتیجه همان مســببان برداشــت 

کنند. من به عملکرد عزیــزی خادم انتقاد 
داشــتم ولی آدم بی انصاف نباشد. تمام این 
اتفاقات ناشی از نوع قراردادی بود که آقایان 
بستند و پولی به ویلموتس پرداخت کردند. 
همه این ها دســتپخت خودتان است. اصلا 
کل فوتبال امــروز ما دســتپخت خودتان 
است. جماعتی که یکی به کشوی جادویی 
شــهرت دارد، یکی به ویلموتس و ...! خیلی 
بی انصافی است این جماعت بگویند پرونده 
پیگیری نشــده. همین شکسته شدن رای 
ویلموتس را چه کســی دفاع کرده اســت؟ 

شما کردید؟

 الآن هــم گفتند شــکایت عزیزی 
خادم رد شــده و حتی به نوعی او را 

تهدید به شکایت کردند.
از کجا فهمیده رد شــده؟ مگر دادگاه رای 
داده؟ دادگاه مجاز نیست بدون انتشار رای 
آن را به کســی بگوید. بعد در مورد شکایت 
از عزیزی خادم مگر او فوتبالی است؟ ایشان 
الان در فوتبال نیســت. خود تاج دو ســال 
تماشــاگر بود و بیرون فوتبال قرار داشــت 
کسی هم سراغش نرفت. ایشان مگر بیماری 
قلبی نداشت که ناگهان برگشت؟ همه چیز 

خوب شد؟

 ایــن روزهــا پــس از قهرمانی 
معتقدند  رقیب  تیم های  پرسپولیس 
در لیگ ما بی عدالتی وجود دارد و در 
راه قهرمانی به آن ها کمک شده است. 

چقدر این مسائل را قبول دارید؟
تیم ها همه زحمت کشــیدند و این حرف و 
حدیث ها هم وجود دارد. متاســفانه بعضی 
وقت ها نوع داوری ها طوری بود که شائبه به 
وجود آورد. البته قصد آن داورها هم اشتباه 
کردن نبوده ولی این اتفاقات باعث شائبه ها 
شد. نکته اینجاســت در زمان آقایان ما یک 
لیگ بدون حاشــیه نداشــتیم. نزدیک ۱۵ 
سال است فوتبال دســت این افراد گروگان 
گرفته شده. خب حاصل آن چه بوده؟ همین 
حواشی اســت. چون مدیریتی وجود ندارد 
و فقط مدعی تجربه داشــتن هستند. البته 
بیشــتر این تجربه ها عمر تلف کردن است. 
بعضی ها موهایشــان را در آســیاب سفید 
می کننــد و بعضی ها در اثر کســب تجربه. 
فکر می کنم این حواشــی به سوءمدیریت 
فدراســیون و نوع داوری هــا برمی گردد و 

باعث شده مردم اینطور قضاوت کنند.

 مربی تیم ملی واترپلــو درباره حضور ایــران در لیگ 
جهانی گفت: با دست خالی توانســتیم تبدیل به یکی 
از بزرگ ترین تیم های آســیا شــویم و در لیگ جهانی 

حضور یابیم.
دانیال خاکبــان در خصوص اولین حضــور تیم ملی 
واترپلو در لیگ جهانی اظهار داشــت: در لیگ جهانی 
مالت و نیوزلند را بردیم و با از دست دادن موقعیت های 
زیاد، از قزاقستان شکست خوردیم و نتوانستیم رومانی 
را نیز پشت سر بگذاریم اما در تمام این رقابت ها نتیجه 
برای ما مهم نبود.وی ادامــه داد: به دلایلی مثل ضعف 
مالی، موقعیت های زیادی بــرای دیدارهای تدارکاتی 
بین المللی و اردوهای خارج از کشــور نداریم و اولین 

حضورمان در لیگ جهانی را به چشــم یک 
اردوی مناســب دیدیم. به تازگی از ســطح 
آسیا به سطح جهانی راه پیدا کردیم و اردوها 
و مســابقات بین المللی زیادی را نیاز داریم 
که بتوانیم موفقیت هــای خوبی را در واترپلو 

بدست آوریم.
مربی تیم ملــی واترپلو با اشــاره به حریفان 

ایران در رقابت های آســیایی آینده عنــوان کرد: هیچ 
چیزی تا آن زمان قطعی نیســت اما حریفان اصلی ما 
چین و قزاقستان هســتند. اگر قزاقســتان بازیکنان 
صرب تبار را بیاورد، ممکن اســت بــرای عبور از آن ها 
به مشکل بخوریم. کشــور ژاپن دیگر در سطح آسیا به 

حســاب نمی آید و رقابت ما با قــزاق و چین 
برای رسیدن به فینال آسیا است.

وی افزود: تیم چین بر خلاف ما دائما در اردو 
هست و شــاید در ۷-۸ ماه گذشته، یک ماه 
خارج از اردو و تمرین نبودند؛ با این حســاب 
باید پیشرفت زیادی داشته باشند و تبدیل به 
یکی از بهترین های آسیا شوند. تیم ملی ما با 
دست خالی توانسته است تبدیل به یکی از بزرگ ترین 
تیم های آســیا شــود اما اگر نتوانیم اردوهای مناسب 
برگزار کنیم و از نظر مالی و تدارکاتی حمایت نشــویم، 
قطعا نمی توانیم بــه موفقیت فکر کنیــم و در کورس 

رقابت با حریفان آسیایی قرار گیریم.

رئیس کمیته واترپلو درباره الکســاندر چیریچ گفت: 
شــخصا بعید می دانم که چیریچ بتواند برای مربیگری 
به تیم ملی برســد. از هفته آینــده اردوی تیم ملی را با 
مربیان بسیار خوب ایرانی شروع می کنیم و اگر چیریچ 

هم به ما بپیوندد، کمک بسیار به تیم خواهد کرد.
وی بــا تاکید بر شــروع اردوی تیم ملی خاطرنشــان 
کرد: در مــورد لیگ هــم در خرداد ماه اولین جلســه 
برای هماهنگی بین مدیران باشــگاه ها برگزار می شود 
و تصمیــم داریم که لیگ را به صورت رفت و برگشــت 
برنامه ریزی کنیم. در لیگ سال گذشــته ۷ الی ۸ تیم 
در رده بزرگسالان داشتیم و الان ۱۰ تیم در رده زیر ۱۴ 

سال و ۱۵ تیم در رده زیر ۱۷ سال داریم. 

پلو واتر

پلو: با دست خالی به سطح جهانی رسیدیم مربی تیم ملی واتر

نمره عالی برای مهاجم ایران

واکنش طارمی به پوکر در پورتو و احتمال آقای گلی در لیگ پرتغال
مرتضی احمدی  مهاجم ایرانی تیم فوتبال 
پورتو بعــد از به ثمر رســاندن چهار گل در 
بازی این تیم مقابل فامالیکائو، گفت: از این 
بابت بسیار خوشــحالم ولی برای آقای گلی 

باید منتظر بمانیم.
در یکــی از دیدارهای هفته ســی و ســوم 
و ماقبــل پایانی لیــگ پرتغال تیــم پورتو 
میهمان فامالیکائو بود که این بازی با نتیجه 

پرگل ۴ بر ۲ به سود پورتو تمام شد.

صعود یک شبه طارمی به صدر 
جدول گلزنان

مهدی طارمــی مهاجم ایرانــی پورتو که تا 
دقیقه 9۰ در ترکیب حضور داشــت، چهره 
اول این مسابقه بود و با به ثمر رساندن چهار 
گل و ثبت پوکر به تنهایی نتیجه مســابقه را 

رقم زد.
به این ترتیب طارمی تعداد گل ها خود را در 
لیگ پرتغال در این فصل به ۲۱ افزایش داد 
تا بالاتر از »راموس« بازیکن بنفیکا با ۱۸ گل 

در صدر جدول گلزنان قرار بگیرد.

واکنش طارمی به اولین پوکر دوران 
فوتبالش

مهاجم ایرانی پورتو در پایان این مسابقه، 
گفت: خدا را شکر توانستیم بازی را ببریم. 
همانطور که گفتم ۱۵ - ۲۰ دقیقه خیلی 

خوب بازی کردیم، دو گل زدیم. ســپس 
کمی آرام شدیم و دو گل دریافت کردیم. 
نیمه اول با تســاوی ۲ - ۲ تمام شد اما ما 
به اینجا آمده بودیم تا بازی را ببریم، تمام 
تلاشــمان را کردیم، تا آخر پیش رفتیم 
و توانســتیم دو گل دیگر بزنیــم و برنده 

شویم.
طارمی در خصوص ثبــت اولین پوکر خود 
در دوران فوتبالش گفت: از این بابت بسیار 
خوشحالم. مثل همیشه، بهترین عملکردم 
را ارائه می دهم. فقــط باید از هم تیمی هایم 
تشــکر کنم که به من کمک کردند تا چهار 
گل بزنــم. این مهم اســت، این بخشــی از 

وظیفه من به عنوان یک مهاجم است.

طارمی: آقای گلی و قهرمانی؟ ببینیم 
چه می شود

وی در خصوص احتمال کسب عنوان آقای 
گلی در پایان این فصــل تاکید کرد: ببینیم 
چطــور پیش مــی رود. گونســالو راموس 
بازیکن خوبی است، او این کیفیت را دارد که 
بتواند گل های بیشــتری بزند و باید ببینیم 

چه می شود.
طارمی در پاسخ به ســئوالی مبنی بر میزان 
احتمــال قهرمانی پورتــو در این فصل هم 
گفت: این در دســت ما نیســت و به بازی 
بنفیکا بستگی دارد. اما مثل همه این سال ها 

تا لحظه آخر بهترین کار را انجام می دهیم. 
در بازی بعدی ما برای شخصیت خود بازی 
خواهیم کرد که این نیز مهم است. در پورتو 
ما باید همــه بازی ها را ببریــم و هنوز جام 
حذفی پرتغال را خواهیم داشت. ما روی آن 

تمرکز خواهیم کرد.

نمره بالا برای مهاجم ایران
طارمی در این مسابقه سه گل از روی نقطه 
پنالتی به ثمر رســاند و یــک گل را هم در 
موقعیت تک به تک بــا دروازه بان حریف به 
گل تبدیل کرد. به ایــن ترتیب، طارمی مرد 
شــماره ۱ این مســابقه بود و نتیجه بازی با 

ضربات او تعیین شد.
وب سایت goalpoint پرتغال بعد از پایان 
مســابقه، به مهدی طارمی نمره ۸.۷ داد تا 
مهاجم پورتو بــه عنوان بهتریــن بازیکن 

زمین انتخاب و معرفی بشود.

سرمربی پورتو: طارمی بسیار
 باهوش است

»ســرجیو کونسیسائو« ســرمربی پورتو با 
پیــروزی مقابل فامالیکائو، با یک مســابقه 
بیشــتر تیمش را به یک امتیازی بنفیکا در 
صدر جدول رســاند. در حال حاضر بنفیکا 
با ۸۳ امتیاز صدرنشین اســت و پورتو با ۸۲ 
امتیاز در رده دوم قرار داد. بنفیکا امشب در 

یک بازی حساس و مهم در دربی لیسبون به 
مصاف تیم اسپورتینگ می رود و اگر امتیاز 
از دست بدهد، سرنوشــت قهرمانی پرتغال 

به هفته پایانی کشیده خواهد شد.
کونسیســائو بعد از این مسابقه، برنامه های 
تیمش برای پیروزی را برشــمرد و گفت: ما 
به راحتی هافبک ها را باز کردیم و ســپس 
به اوتاویو و طارمی ســرویس دادیم. این در 

پویایی تیم ما مهم بود. 
اوتاویو این آزادی را دارد، زیرا در مواجهه با 
بازی او ظرفیت بســیار زیادی برای تصمیم 
گیری خوب، کوتاه یا طولانی دارد. طارمی 

هم بین خط ها بسیار باهوش است.

سهمیه لیگ قهرمانان پورتو
 قطعی شد

پورتو با پیــروزی برابر فامالیکائو ســهمیه 
حضور مســتقیم در لیگ قهرمانــان اروپا 
را برای فصل بعد کســب کــرد. صرفنظر از 
اینکه شاگردان کونسیسائو قهرمان پرتغال 
بشوند یا نه، حضورشــان در رده دوم جدول 
با ۸۲ امتیاز قطعی اســت و تیم براگا دیگر 
نمی تواند این جایگاه را برای پورتو به خطر 

بیاندازد.

 بالاخره طلسم شکست؛ عنایتی سرمربی
 تیم امید شد

رضا عنایتی به عنوان سرمربی تیم ملی فوتبال امید ایران معرفی شد.
 با اعلام مهدی محمدنبی نایب رییس فدراســیون و براساس پیشنهاد 
امیر قلعه نویی سرمربی تیم ملی و موافقت فدراسیون فوتبال و کمیته 
ملی المپیک، رضــا عنایتی به عنوان ســرمربی تیم امید کشــورمان 

منصوب شد.
پیش از این مسئولان فدراســیون فوتبال به دنبال جذب سید مجتبی 

حسینی بودند که او از هدایت تیم امید انصراف داد.

ژوزه مورایس:
امیدوارم استقلال قهرمان جام حذفی شود

سرمربی تیم فوتبال سپاهان با بیان اینکه لیگ ایران با VAR می تواند 
بیشتر پیشــرفت کند، گفت: امیدوارم اســتقلال به فینال جام حذفی 

برسد و با ریکاردو ساپینتو قهرمان بشود.
»ژوزه مورایس« بعد از پشت سر گذاشــتن یک فصل پر از فراز و نشیب 
در تیم ســپاهان، ســرانجام به عنوان نایب قهرمانی در لیگ برتر ایران 

رسید.
دستیار سابق »ژوزه مورینیو« در اولین فصل حضورش در فوتبال ایران 
با یک کادر پرتغالی، رقابت نزدیکی با پرســپولیس و اســتقلال داشت. 
پرســپولیس در نهایت با پیروزی در دربی و ادامه رونــد بردهایش در 
هفته های پایانی گوی ســبقت را از دو تیم دیگر ربود و به مقام قهرمانی 

دست یافت.
مورایس که با ســپاهان هفته ها در صدر جدول قرار داشــت، با لغزش 
مقابل ملوان این جایگاه را از دســت داد و قهرمانی را به پرســپولیس 

تعارف زد.
این مربی پرتغالی هرچنــد با عنوان نایب قهرمانی بــه کارش در لیگ 
بیست و دوم ایران پایان داد اما از عملکردش اظهار رضایت می کند و از 

آن ناامید نیست.
مورایس با تاکید بر اینکه این تیم آینده درخشانی خواهد داشت، گفت: 
ســپاهان دیگر از تیمی که فقط فوتبال خوب بــازی می کند به تیمی 
تبدیل شــده اســت که حریفان به عنوان یک کاندیــدای جدی برای 

قهرمانی به آن نگاه می کنند.
وی ادامه داد: در ایــن فصل پایه های مهمی گذاشــته شــد. رضایت 
گسترده ای در بین هواداران و همچنین در خود باشگاه وجود داشت که 

باعث شد پیشنهاد تمدید قرارداد را به من بدهند.
این مربی ۵۷ ســاله بــدون اینکه بگویــد تصمیمش در رابطــه با این 
پیشــنهاد چه خواهد بود، افزود: ســپاهان تیمی اســت که شرایط و 
بازیکنان خوبی برای قهرمان شــدن دارد. علاوه بر این سپاهان تیمی 
اســت که معمولاً ۴۰ یا ۵۰ هزار تماشاگر به ورزشــگاه می کشاند؛ در 

کشوری که مردمش عاشق فوتبال هستند.

مورایس سپس به تمجید از لیگ ایران پرداخت و در ادامه مصاحبه اش 
با روزنامه »رکورد« پرتغال گفت: هر مربــی از اینکه می تواند در لیگی 
مانند ایران حضور داشته باشد احساس خوشحالی و خوشبختی کند؛ 
رقابت هایی که فصل آینده با وجود VAR می تواند بیشــتر پیشــرفت 

کند. مطمئناً در این صورت تصمیمات درست تری گرفته خواهد شد.
این مربی پرتغالی ســپس به ریکاردو ساپینتو هموطن خود که هدایت 
اســتقلال را بر عهده دارد اشــاره کرد و درباره او گفت: ما این فرصت را 
داشتیم که با هم باشیم، با هم شــام بخوریم و برای هم بهترین آرزوها را 

داشته باشیم.
مورایس تاکید کرد: به ســاپینتو گفتم دوســت دارم اگــر من در لیگ 
ایران قهرمان نشدم، تو به این عنوان برسی. متاســفانه هیچکدام از ما 
قهرمان نشدیم ولی استقلال هنوز می تواند به فینال جام حذفی برسد. 

امیدوارم او موفق شود و به عنوان قهرمانی برسد.
سرمربی ســپاهان بر روابط خوبش با بازیکن ســابق تیم ملی پرتغال 
پافشــاری کرد و افزود: ســاپینتو فردی اســت که برای او احترام قائل 

هستم و مستحق توجه من است.

تکواندو قهرمانی جهان- باکو
متین رضایی جایگزین دانیا بزرگی در مسابقات 

جهانی شد
با نظر بیژن مقانلو، قهرمان نوجوانان آســیا و جهان در وزن چهارم برای 

تیم ملی در رقابتهای تکواندو قهرمانی جهان به میدان می رود.
پس از مســائلی که برای ۲ تکواندوکار کشورمان در وزن ۶۸- کیلوگرم 
پیش آمد، متین رضایی به عنوان نماینده ایران در این وزن انتخاب شد.

با توجه به بسته بودن سایت مسابقات، در همین خصوص مکاتبات لازم 
با فدراسیون جهانی انجام و در نهایت ثبت نام وی مورد تایید قرار گرفت 
تا دارنده مدال طلای نوجوانان جهان و آســیا، در یک وزن بالاتر نسبت 
به مســابقات جهانی ۲۰۲۲ مکزیک، در رقابت های جهانی ۲۰۲۳ باکو 

به دیدار حریفان خود برود.
در این رویداد مهدی حاجی موســائی، علیرضا حســین پــور، فرزان 
عاشــورزاده، متین رضایی، میرهاشم حســینی، مهران برخورداری، 
آرین سلیمی و علیرضا نادعلیان در گروه آقایان به روی شیهاپ چانگ 
می روند. هدایت تیــم ملی در گروه آقایان برعهده بیژن مقانلو اســت و 
مســعود حجی زواره در این رقابت هاســت و دکتر نعیما خواجوی نیز 

بدنساز تیم ملی است.
بیســت و ششــمین دوره رقابت های جهانی باکــو ۲۰۲۳، به میزبانی 
کشــور جمهوری آذربایجان با حضــور 9۴۱ تکواندوکار از هشــتم تا 

چهاردهم خرداد ماه برگزار خواهد شد.

 شرایط مبهم صالح حردانی
فصل برای میرزایی تمام شد

رضا میرزایی بازیکن تیم فوتبال اســتقلال به دلیل مصدومیت قادر به 
همراهی استقلال در جام حذفی نیست و کار برای او در این فصل تمام 

شده است.
تیم فوتبال استقلال تهران روز چهارشنبه ســوم خردادماه و از ساعت 
۱۸:۳۰ در ورزشــگاه آزادی از مرحله یک چهــارم نهایی جام حذفی 
میزبان نســاجی قائمشــهر خواهد بود. برای این دیدار استقلال رضا 
میرزایی را که در بــازی برابر تراکتور تبریز در هفتــه پایانی لیگ دچار 
مصدومیت شد در اختیار ندارند. گفته می شود رباط صلیبی این بازیکن 
پاره شده اســت و به این ترتیب فصل برای این بازیکن به پایان رسیده.

صالح حردانی هم که در این دیدار مصدوم شــده بــود احتمال دارد که 
با تلاش کادر پزشــکی بتواند خود را به این دیدار رســانده و برای آبی 

پوشان بازی کند.



اصفهان-مریم مومنی با بومی ســازی 
ســامانه کنترل نظارتی و جمع آوری داده ها 
)SCADA( عــاوه بر فــولاد مبارکه، اغلب 
دیگر صنایع کشــور از واردات این ســامانه 

بی نیاز شدند.
به گزارش خبرنگار فولاد، جواد ابراهیم نژاد، 
کارشــناس طراحی بــرق، اتوماســیون، 
الکترونیــک و مخابــرات واحد مهندســی 
کارخانه فــولاد مبارکه و مســئول اجرای 
این پــروژه ضمن اعــام این خبــر گفت: 
ســامانه کنترل نظارتی و جمــع آوری داده 
 Supervisory( که به اختصــار اســکادا
 )Control and Data Acquisition
نامیده می شــود، مجموعه ای از بخش های 
ســخت افزاری و نرم افزاری است که امکان 
نظــارت و کنتــرل فرایندهــای صنعتی را 
فراهم می ســازد و همواره در صنایع بزرگی 
مثل برق، گاز، آب، حمل ونقــل، نظامی و... 
یکی از اساسی ترین سیســتم های کنترل، 
نظارت، تحلیــل و پایش داده ها به شــمار 
می آید. این ســامانه از تکنولوژی نرم افزاری 

و ســخت افزاری زیادی برخوردار اســت و 
بهترین محصولات در ایــن حوزه، مربوط به 
  Siemens، GE،ABB،PSI شــرکت های

و... است.
وی با اشــاره به اینکه همه این ســازندگان 
به دلیل تحریم، از فــروش محصولات به روز 
خود به فولاد مبارکه امتنــاع می ورزیدند و 
در صورت تحویل نیز دانــش فنی مربوطه را 
در حد اپراتوری سیســتم منتقل می کردند، 
تصریح کرد: ایــن امر تبعات ســنگینی در 
زمان بهره برداری و نگهداری دربرداشــت؛ 
همان طور کــه در تجارب قبلی، اســکادای 
نصب شده مربوط به شرکت زیمنس، به دلیل 
عدم تحویل نســخه نصبی و همچنین عدم 
پشتیبانی فنی سازنده، به چند حادثه منجر 
به توقف و خســارت مالی نواحــی تولیدی 
انجامید. بــا اتکا بــه تجربه چندین ســاله 
نگهداری و تعمیرات سیســتم های قدیمی 
و دانش فنی شــکل گرفته در فولاد مبارکه، 
اعم از مهندســی کارخانه و ناحیــه انرژی و 
سیالات، پس از بررســی حدوداً چهارساله 

سیستم های خارجی و داخلی در دسترس، 
تصمیم بر این شــد که سیســتم اســکادا 
بــا تکیه بــر دانش داخلــی و با مشــارکت 
متخصصان شرکت ایریســا و فولاد مبارکه 

بومی سازی گردد.
کارشــناس طراحی بــرق، اتوماســیون، 
الکترونیــک و مخابــرات واحد مهندســی 
کارخانه فــولاد مبارکه خاطرنشــان کرد: با 
حمایت مدیران و مســئولین مربوطه، پس 
از طــی مذاکرات فنی و قــراردادی مفصل و 
مشخص ســاختن چارچوب اصلی نیازها و 
موارد فنی، قرارداد این پروژه در فروردین ماه 
سال 1397 تحت نظارت مدیریت مهندسی 
کارخانــه، ابــاغ و در آبــان مــاه 1401 با 
صرفه جویی بالغ بر 4 میلیون یورویی، تحویل 

موقت گردید.
ابراهیم نژاد افزود: سایر واحدهای هلدینگ 
فولاد مبارکه نیز به ایــن محصول خصوصاً 
در ســطح مدیریت انرژی )آب، بــرق، گاز( 
و همچنین مانیتورینــگ و نظارت خطوط 
تولید و پشــتیبانی نیــاز دارنــد؛ ازاین رو 

آمادگی مشــاوره فنی و همکاری در نصب و 
راه اندازی آن توســط تیم فنی فولاد مبارکه 
)ناحیه انرژی و ســیالات، مهندسی کارخانه 
و شــرکت ایریســا( وجود دارد. ضمن اینکه 
به دلیل ســرمایه گذاری اولیه صورت گرفته 
جهت تولید این محصول، انجام موفقیت آمیز 
تســت های ســرد و گرم، تجربــه موفق در 

بهره برداری از سیســتم، کاهــش هزینه ها 
و اطمینان حداکثری، امــکان به کارگیری 
سیستم بومی سازی شده در سایر واحدهای 
هلدینگ و حتی سایر صنایع کشور نیز میسر 
است که البته در این راستا، ایجاد کارگروهی 
متشــکل از اعضــای پــروژه و نمایندگان 
هلدینگ فولاد مبارکه می تواند راه گشا باشد.

گرگان-مهنازمحمدزمانــی مدیرعامل شــرکت توزیع برق اســتان 
گلستان گفت: تابســتان امسال طرح تشویقی یک مســاوی با ۲0 در استان 

گلستان اجرا می شود.
 سید احمد موسوی، با اشاره به طرح های تشــویقی در تابستان امسال اظهار 
داشت:تابستان امسال طرح تشویقی یک مســاوی با ۲0 در استان گلستان 

اجرا می شود.
وی با اشاره به اینکه طرح تشویقی یک مساوی با ۲0 شرکت توزیع برق برای 
شهروندان خانگی استان گلســتان اجرایی می شــود افزود:در این طرح هر 

مصرف کننده برق خانگــی به ازای هر کیلو وات کمتــر مصرف کردن انرژی 
برق نسبت به پارسال، برای هر مصرف کننده انرژی از پانصد تا دو هزار تومان 

پاداش می گیرد.
موســوی با بیان اینکه از اول خرداد ســاعت کاری ادارات تغییر می کند 
تصریح کرد:در تابســتان امسال ســاعت کاری ادارات از ساعت 6 صبح تا 
13 است و باید کارکنان ادارات نســبت به قطعی برق مصرفی خود بعد از 
ساعت 13 اقدام کنند و در طول مدت ســاعت کاری هم در مصرف بهینه 

برق صرفه جویی کنند.

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان گلستان از همراهی مردم استان در سال 
گذشته قدردانی کرد وافزود:امسال هم هم اســتانی های عزیزی که مصرف 
خود را مدیریت کنند هم از طرح های تشــویقی بهره مند می شود و مشمول 

پاداش می شوند هم به جلوگیری از قطعی برق کمک می کنند.
وی تاکید کرد:در گلستان 80 درصد مصرف برق در بخش خانگی و ۲0 درصد 
دربخش صنعتی و کشــاورزی اســت و در زمان اوج مصرف برق مردم استان 
گلستان پارســال بیش از 1600 مگا وات برق مصرف کردند، این در حالی بود 

که سهمیه استان 1100 مگا وات بود

شیراز -چراغی فرمانده سپاه عشایر استان فارس گفت: به مناسبت روز 
بسیج عشایر بیش از 60 عنوان برنامه از ۲7 اردیبهشت تا ۲ خرداد ماه در استان 

فارس برگزار می شود.
سرهنگ پاسدار سید محمد شکوهی در نشســت خبری، برنامه های روز بسیج 
عشایر تشریح کرد و اظهار داشت: نشست مودت و همدلی فرماندهان پایگاه های 
مقاومت در حرم مطهر حضرت شــاهچراغ )ع(، حضور در میعادگاه نماز جمعه، 
برپایی میز خدمت توسط حوزه های مقاومت عشایر در بیست و نهم همین ماه، 

ساخت اسکان عشایر، آب انبار، حمام های ضد کنه از جمله این برنامه هاست.
وی افزود: ویزیت درمان رایگان، واکســن دام عشــایر توسط اکیپ پزشکی 
واکسیناســیون، طرح امنیت عشایر، نشست روشــنگری، بصیرتی توسط 
هادیان سیاسی، دیدار و سرکشی از خانواده معزز شهدا سپاه عشایری، یادواره 
شهدای طایفه شش بلوکی ایل قشقایی در شهرستان فراشبند، خرامه، عرب 

خمسه خرامه از دیگر برنامه های هفته عشایر است.
فرمانده سپاه عشایر استان فارس بیان داشت: تأمین ۲0 تا ۲5 درصد گوشت 
قرمز با 3 میلیون رأس دام ســبک، آموزش گلیم بافی، خیاطــی ویژه بانوان 
عشایر، نشست فرزندآوری، عطر افشانی گلزار شــهداء، امنیت کوچ عشایر، 
توزیع لوازم بهداشــتی، مواد غذایی و لــوازم التحریر بــرای مناطق محروم 

عشایری عملکرد جامعه هدف است.
شکوهی در مورد چالش های جامعه عشــایری افزود: دریافت کمترین یارانه، 
تصرف ایل راه های عشایری شهرستان های سپیدان، مرودشت، بیضا و اقلید از 

سوی منابع طبیعی مهم ترین چالش جامعه مولد و تولیدکننده است.
فرمانده عشــایر فارس در مورد نام گذاری روز عشــایر اضافه کرد: عشــایر 
اســتان فارس و کهگیلویه و بویر احمد در دیدار با حضرت امام خمینی )ره(، 
جامعه عشــایری را به عنوان ذخیره انقاب معرفی کردند و در این راستا ۲9 

اردیبهشت هر سال روز بسیج عشایر نام گذاری شده است.
سرهنگ شکوهی خاطر نشــان کرد: مقام معظم رهبری عشــایر را وفاداران 

واقعی انقاب اسامی نامیده اند و باید همواره این روز پاس داشته شود.
فرمانده سپاه عشایر فارس، فعالیت های عشایر را مصداق اقتصاد مقاومتی که 
رهبر معظم انقاب بر آن تأکید دارند، دانست و افزود: هر سیاه چادر عشایری 

یک کارگاه تولیدی است.

گلستان
از سوی مدیرعامل شرکت توزیع برق استان تشریح شد؛

ح تشویقی برق در گلستان جزئیات طر

فرمانده سپاه عشایر استان فارس:
فعالیت های عشایر مصداق بارز اقتصاد مقاومتی است

اصفهان-مریــم مومنی مدیر عامل شــرکت 
مخابرات ایران در آیین آغاز بــه کار عملیات اجرایی 
نهضت جهادی توســعه فیبر نوری شرکت مخابران 
ایران )نجما( در استان خراسان رضوی، ضمن مهم بر 
شمردن موضوع اقتصاد و معیشت مردم، اظهار داشت: 
همه ما موظفیم در راســتای تحقق شعار سال جاری 
حرکت کنیم ؛ پروژه نجما جهشــی در رشد اقتصادی 
در کشور خواهد بود. مهندس سلطانی در این مراسم 
که با حضور، رئیس و اعضای هیئت مدیره، مدیر عامل 
شــرکت مخابرات ایران، معاونان ســتادی و مدیران 
منطقه ای و نمایندگان مجلس در مشهد برگزار شد، 
با تاکید بر اینکه اجرای نهضت جهادی توســعه فیبر 
نوری شــرکت مخابرات ایران در راستای مهار تورم و 
رشد تولید اســت افزود : الزامات عملیاتی شدن شعار 
سال را کمک دســتگاه ها به یکدیگر، پیگیری جدی 
تصمیمها، ثبات در سیاست ها و تصمیمات اقتصادی، 
ساختارســازی برای مشــارکت مــردم در اقتصاد و 
پذیرش اولویت شعار سال توسط دستگاه های مختلف 

برشمرد.مدیر عامل شــرکت مخابرات ایران همکاری 
و همراهی ســازمان های خدماتی از جمله استانداری و 
شهرداری ها را در جهت تسهیل و تسریع به موقع پروژه 
های توسعه فیبر نوری شــرکت مخابرات مهم دانست و 
اظهار داشت: پروژه نجما نمونه موفقی از برنامه ریزی ملی 
براساس داشته ها، با هدف رسیدن به نتایج راهبردی است.

وی با اشاره به وجود ثبات در سیاست ها و تصمیم های 
اقتصادی بیان کرد: سیاســت ها باید عاوه بر پیوست 
های دیگر، پیوســت اقتصادی نیز داشــته باشدتا به 
نتایج درستی در آن دســت یافت .مهندس سلطانی ، 
ضمن تاکید به انتخاب طرح نجما از بین 1۲ ســناریو، 
تصریح کرد : کار بســیار پیچیده و مهندسی با بررسی 
های دقیق صورت گرفته و این طرح انتخاب شده است 
تا بتوان در آینده این طرح زایش داشــته باشد.وی با 
اشاره به برای اجرای این پروژه در ۲9 استان به سرمایه 
گذاری 49 هزار میلیارد ریالی نیاز است گفت: بررسی 
اقتصادی ما به گونه ای بوده اســت که سرمایه گذاری 

در آن مثبت و رو به رشد باشد.

کرمانشاه _حسنا فخارزاده  مراسم نکوداشت 
بازنشســتگان ســازمان ســیما، منظر و فضای سبز 
شهری شهرداری کرمانشــاه در سال 1401 با حضور 
رئیس و مسئولین ســازمان در ســالن جلسات این 

سازمان برگزار شد.
مهنــدس کامجو غامــی رئیس ســازمان در جمع 
بازنشســتگان ســال 1401 گفــت: قدردانــی از 
بازنشستگان تاشــگر در مجموعه شــهرداری یک 
وظیفه است و همه مســئولین باید نسبت به تکریم و 
تجلیل از بازنشســتگان محترم در مجموعه مدیریت 
شــهری احســاس وظیفه داشــته باشــند و امروز 
خوشحال هســتم این توفیق حاصل شد تا در خدمت 
همکاران پیشکســوت خودم باشــم و از نزدیک با شما 

کارکنان خدوم مجموعه شهرداری دیدار و گفتگو کنم. 
وی ضمن تقدیر از بازنشستگان سازمان، بازنشستگی 
را آغاز دوره جدیدی از زندگی برشمرد و افزود: تاش 
مستمر در زندگی به تأسی از رفتار پیامبر گرامی اسام 
وظیفه هر مسلمان اســت و امروز آئین قدردانی از 30 

سال تاش کسانی اســت که بهترین ساعات خود را 
برای خدمت به شهر و شهروندان سپری کرده اند.

رئیس سازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهرداری 
کرمانشاه تصریح کرد: بازنشستگان سال های زیادی 
از عمر و جوانی خویش را در راه خدمت به خلق صرف 
کرده اند و در این راه ســختی ها و مرارت ها کشیده اند 
و پس از 30 ســال کار و تــاش خالصانه بــه افتخار 
بازنشستگی نائل شده اند و این وظیفه ماست که از این 

عزیزان تکریم و تقدیر نمائیم. 
مهندس غامی بازنشســتگی را آغاز دوره ای جدید 
در زندگی دانســت و گفت: شــما می توانید در دیگر 
عرصه های خدمت رسانی فعال و موثر باشید و جوانان 
را از تجارب ارزنده خود بهره مند سازید، چرا که وجود 
شما عزیزان برای نسل جوان در محیط کاری انگیزه و 

امیدبخش است. 
وی در پایان با آرزوی سامتی برای این عزیزان افزود: 
امیدوارم در مرحله جدید زندگی خود در کنار خانواده 

محترم ایام خوبی را سپری کنید.

اصفهان کرمانشاه

وژه نجما جهشی  اجرای پر
 در رشد اقتصادی کشور خواهد بود

 تكریم و تجلیل از بازنشستگان
 سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری 

برای نخستین بار در کشور انجام شد؛

)SCADA( بومی سازی سامانه کنترل نظارتی و جمع آوری داده ها
 در شرکت فولاد مبارکه

مازندران در  هلال  خانه   ۳۰ افتتاح 

ســاری-  امیر ی فر معاون امــور داوطلبان جمعیــت هال احمر 
مازندران از افتتاح 30 خانه هال و مدیریت بحران روستایی این جمعیت 

در استان خبر داد.
معین مهدی لموکی معاون امور داوطلبان جمعیت هال احمر مازندران 
با اعام اینکه در هفته گرامیداشت هال احمر بیش از 410 عنوان برنامه 
در مناطق مختلف استان اجرا شد، گفت: 30 خانه هال و مدیریت بحران 

روستایی این جمعیت در این هفته در استان افتتاح شد.
او تعداد مشــارکت کننده در این برنامه ها را بیش از 10 هزار نفر و تعداد 
بهره وران را بیــش از 1۲ هزارنفر اعــام کرد و افــزود: ارزش خدمات و 
مشــارکت داوطلبان در برنامه های هفته هال بیش از 10 میلیارد ریال 

بوده است.
غبارروبی از مزارشهدا، فراخوان جذب داوطلبان و جوانان، اعزام 4 کاروان 
سامت به مناطق محروم و کم برخوردار استان، اجرای 39 مانور امدادی 
و ۲5 مانو زلزله و ایمنی با موضوع تخلیه، پناه گیری و اســکان اضطراری، 
اهدای خون، تقدیر از خیرین، نشست با ائمه جمعه و مشارکت پرشور در 
نماز جمعه، برپایی 3۲ دستگاه چادر ســامت، از مهمترین برنامه های 

اجرایی این جمعیت درهفته هال احمر بوده است.
 

ج ۹۳ هزار متر مربع فضای سبز، افق ۱۴۰۲ کر

البرز-مظفری رئیس کمیســیون خدمات شهری شورای شهر کرج 
گفت: احداث 93 هزار متر مربع فضای در بودجه سال 140۲ شهرداری 

کرج پیش بینی شده است.
جواد چپردار با بیان این که احداث 93 هزار متر مربع فضای در بودجه ســال 
140۲ شهرداری کرج پیش بینی شده است، گفت: تاکنون 3۲ پارک محله ای 

افتتاح شده، اما تعداد آن ها تا پایان سال به عدد 53 خواهد رسید.
او می گوید: سال گذشته شهرداری در بودجه مکلف شده بود، سه پارک 

محله ای در هر منطقه احداث کند.
رئیس کمیســیون خدمات شــهری شــورای شــهر کرج گفت: پارک 
محیط بان بــه تجهیزات اقامت شــهروندان مجهز می شــود و به زودی 

حیوانات بیشتری در این پارک مستقر می شوند.

در سال گذشته انجام شد؛
واگذاری هزار و 161 اشتراک رایگان

 به مددجویان، ایثارگران و اماکن فرهنگی  گلستان

گرگان-مهنازمحمدزمانی مدیرعامل شرکت گاز استان گلستان 
گفت: در راســتای مســئولیت اجتماعی و همچنین محرومیت زدائی و 
کمک به محرومین و مساعدت به اقشار ایثارگر و اماکن فرهنگی و نظامی 
بر اساس قانون در سال گذشته تعداد 1161 اشــتراک رایگان معادل ۲ 

میلیارد و 660 میلیون ریال واگذار شد.
 علی طالبی اظهار کــرد: از این میزان تعداد 554 مورد اشــتراک رایگان 
به مددجویان تحت پوشــش کمیته امداد و 41۲ مورد نیز به مددجویان 

سازمان بهزیستی تعلق گرفته است.
وی ادامه داد: در همین رابطــه تعداد 136 مورد نیز بــه ایثارگران عزیز 
شــامل خانواده معظم شهدا )بســتگان درجه یک( و جانبازان بالای ۲5 
درصد و تعداد 59 مورد نیز به مساجد، حسینیه ها، حوزه علمیه، مدارس 

دولتی و اماکن نظامی واگذار شد.
طالبی بابیان اینکه این طرح در سال جاری نیز ادامه دارد افزود: مشمولان این 
طرح حمایتی می توانند از هم اکنون با مراجعه به سازمان های مذکور و دریافت 

معرفی نامه و ارائه آن به این شرکت از این خدمات حمایتی بهره مند شوند.
مدیرعامل شرکت گاز استان گلستان تصریح کرد: افرادی که در سنوات 
گذشــته از این حق بهره مند شــده اند  قانون حمایتی شامل حال آن ها 
نخواهد شــد چراکه این عزیزان  می توانند تنها بــرای یک مرحله و یک 

انشعاب گاز استفاده کنند

درخشش هنرمندان آملی در جدول برگزیدگان 
نخستین جشنواره استعداد یابی مازندران

آمل-ابراهیمی  نخستین دوره جشنواره اســتعدادیابی مازندران با 
معرفی برترین ها در بخش های مختلف به کار خود پایان داد.

 در این جشــنواره و در رشته موســیقی شامل آهنگســازی، تنظیم و 
نوازندگی امیــر عباس منصــوری از تنکابن به عنوان پدیــده این دوره  
جشنواره معرفی شد و ملینا حسنی مقدم از نوشهر عنوان برترین کیمیا 
کوچکی از چالوس و پرندخت یوسفی از آمل برتر و آرتین خزایی از نوشهر 

و احمد فرجی نیا از آمل شایسته تقدیر شدند.
در رشته خوانندگی و آواز، مهدی شیرزاد جویباری در شاخه سنتی برتر 
و طاها مهدی پور از جویبار درشاخه محلی برتر شدند و در رشته سرود از 

آریان بالویی از میاندورود تقدیر شد.
 همچنین در رشته هنرهای نمایشی، شــامل مجری گری، انیما رئیسی 
بهان از آمل به عنوان پدیده جشــنواره معرفی، آرین بالویی از میاندرود 
برترین، سونیا کاظمی ورمزابادثی و ثمینا قربانزاده ورزی از ساری برتر، عرشیا 

بیژنی از چالوس و تارا شالیکار کناری از فریدونکنار شایسته تقدیر شدند.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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بوشهر
ح هوشمندسازی شبكه توزیع آب در بوشهر اجرایی شد طر

مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان بوشهر گفت :  بوشهر –رضا حیدري
در نشست هوشمندسازی شبکه توزیع آب شهر بوشهر اظهار کرد: بهینه سازی و 
ارتقا مدیریت توزیع آب از طریق هوشمند سازی آن یک راه حل اساسی است که 
باعث کاهش آب بدون درآمد، بالا بردن راندمان وبهره وری شبکه های آبرسانی، 

افزایش بازده انرژی و بهبود کیفیت آب می شود.
ابوالحســن عالي هوشمندسازی شبکه توزیع آب را برای اســتفاده کارآمدتر از 

فناوری های نوآورانه و تصمیم گیری های آگاهانه امری مهم و ضروری دانست.
وي یادآور شد: اســتفاده از راه حل های علمی و هوشمند حتی در عملیات های 

تعمیر و نگهداری نیز به کمک بهره بردار خواهد آمد.
عالي شــبکه توزیع آب را به عنوان یکی از زیرســاخت های شش گانه شهرهای 
هوشمند برشمرد و افزود: با اجرای این طرح کنترل حوادث شبکه و کاهش افت 

فشار به صورت لحظه ای رصد می شود.
مدیرعامــل شــرکت آب و فاضاب اســتان بوشــهر تصریح کــرد: در طرح 
هوشمندسازی شــبکه توزیع آب دخالت عوامل انسانی در مراحل بهره برداری 
کاهش می یابد ضمن آنکه پیاده ســازی طرح باعث کاهــش هزینه های مالی 

واداری می شود.

فارس

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف

 ووضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
هیات حل اختلاف مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشــکیلی طبق قانون، تعیین تکلیف را بر 
اساس گزارش کارشناسان و به اســتناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای 

ذیل تایید نموده اند.
1- رای شماره 140260330002001799 پرونده کلاسه 

1401114430002001930 اباذر دشــتیان فرزند موســی، ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 120 مترمربع در قسمتی از پلاک 
شماره فرعی از 1898/111 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 46449 مورخ 1385/12/28 دفترخانه 

13 قم و موروثی. )م الف 17066 (
2- رای شماره 140260330002001803 پرونده کلاسه

 1401114430002002041 مجید حســینخانی فرزند محمدعلی، ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مساحت 236/37 مترمربع در قسمتی 
از پلاک شماره فرعی از باقیمانده 1955 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 186096 مورخ 1396/5/18 

دفترخانه 3 قم. )م الف 17067 (
3- رای شماره 140260330002000578 پرونده کلاسه 

1401114430002001899 فرهــاد بوریائی فرزند صمد، ششــدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شــده به مساحت 70/30 مترمربع در قسمتی از پلاک 
شماره فرعی از 1949 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدرضا شاکری . )م الف 17068(
4- رای شماره 140260330002001927 پرونده کلاسه

 1401114430002001907 داود نظری فرزند علی اصغر، ششــدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 130 مترمربع در قسمتی از پلاک 
شماره فرعی از 2389 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین یامولا بمیزان 117 سهم صفحه 468 
دفتر 390 و شرکت تعاونی مسکن پرسنل هنگ ژاندارمری بمیزان 13 مترمربع. 

)م الف 17069 (
5-رای شماره 140260330002001679 پرونده کلاسه 

1401114430002001792 جعفر عطائی فرزند حسین، ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 886/50 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 
فرعی از 2118 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواســطه از احمد بادی و غضنفر بادی صفحه 73 دفتر 218 

. )م الف 17070 (
6-رای شماره 140160330002019095 پرونده کلاسه 

1392114430002004762 داود بادی فرزند ابوالقاســم، ششــدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 2197/91 مترمربع در قسمتی از 
پلاک شماره فرعی از 2118 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مالکیت متقاضی طی ســند قطعی صفحه 215 دفتر 8 بمیزان 1/5 دانگ و الباقی 

مبایعه نامه عادی از حاج اسماعیل افسر. )م الف 17072 (
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای 
مورد مقرر ســند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشــاعی مراتب در دو نوبــت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشــخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یک ماه پس از تســلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواســت 
خــود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهــی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/03/01
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/03/17

عباس پور حسنی حجت آبادی – رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم



بانک مرکزی خبر داد
افزایش ۱۲ درصدی تسهیلات پرداختی بانک ها 

وردین ۱۴۰۲ در فر
 بانک مرکزی اعلام کرد: تســهیلات پرداختــی بانک ها طی فروردین 
ماه ســال ۱۴۰۲ مبلغ ۱۸۱۲.9 هزار میلیارد ریال  است که در مقایسه 
با دوره مشابه ســال قبل مبلغ ۲۰۴.۴ هزار میلیارد ریال )معادل ۱۲.۷ 

درصد( افزایش داشته است.
به گزارش بانک مرکزی، از کل تســهیلات پرداختــی، مبلغ ۱۶۱۴.9 
هزار میلیارد ریال معادل ۸9.۱ درصد به صاحبان کسب و کار )حقوقی 
و غیرحقوقــی( و ۱9۸.۰ هزار میلیــارد ریال معــادل ۱۰.9 درصد به 

مصرفکنندگان نهایی )خانوار( تعلق گرفته است.
ســهم تســهیلات پرداختــی در قالب ســرمایه در گــردش در کلیه 
بخش های اقتصادی طی فروردین ماه سال ۱۴۰۲ مبلغ ۱۳۱۴.۲ هزار 
میلیارد ریال معادل ۸۱.۴ درصد کل تســهیلات پرداختی به صاحبان 

کسب و کار است.
همچنین ســهم تســهیلات پرداختی در قالب خرید کالای شخصی 
توســط مصرف کننده نهایی )خانوار( مبلغ 9۶.۳ هــزار میلیارد ریال 
معادل ۴۸.۶ درصد از کل تســهیلات پرداختی بــه مصرف کنندگان 

نهایی )خانوار( است.
سهم تسهیلات پرداختی بابت تأمین سرمایه در گردش بخش صنعت 
و معدن در فروردین ماه ســال ۱۴۰۲ معادل ۵۰۸.۷ هزار میلیارد ریال 
بوده اســت که حاکی از تخصیص ۳۸.۷ درصد از منابع تخصیص یافته 
به ســرمایه درگردش همه بخش های اقتصادی )مبلغ ۱۳۱۴.۲ هزار 
میلیارد ریال( اســت. ملاحظه می شــود از ۶۰۳.۴ هزار میلیارد ریال 
تســهیلات پرداختی در بخش صنعت و معدن معادل ۸۴.۳ درصد آن 
)مبلغ ۵۰۸.۷ هزار میلیارد ریال( در تأمین سرمایه در گردش پرداخت 
شده است که بیانگر توجه و اولویت دهی به تأمین منابع برای این بخش 

توسط بانک ها در سال ۱۴۰۲ است.

بانک مرکزی اعلام کرد: همچنان باید در تداوم مسیر جاری، ملاحظات 
مربوط به کنترل تورم را نیز در نظر گرفت و همواره مراقب قدرت گرفتن 
پتانسیل تورمی ناشــی از فشــار تقاضای کل در اقتصاد نیز بود. بر این 
اســاس ضروری اســت به افزایش توان مالی بانک ها از طریق افزایش 
سرمایه و بهبود کفایت ســرمایه بانک ها، کاهش تسهیلات غیرجاری و 
بازگرداندن آنها به مسیر صحیح اعتباردهی بانک ها، افزایش بهره وری 
بانک ها در تامین ســرمایه در گــردش تولیدی، پرهیز از فشــارهای 
مضاعف بر دارایــی بانک ها و ترغیب بنگاه های تولیدی به ســمت بازار 
ســرمایه به عنوان یک ابزار مهــم درتامین مالــی طرح های اقتصادی 

)ایجادی(توجه ویژه ای کرد.

کارت مهر، کارت زندگی مردم می شود
»عیســی امامی« گفت: هدف بانک قرض الحســنه مهر ایران تبدیل 
کارت بانک به کارت زندگی اســت؛ به طوری که مردم با داشــتن یک 
حساب در این بانک و استفاده از خدمات بانکداری دیجیتال آن بتوانند 

همه نیازهای خود را مرتفع کنند.
به گزارش روابط عمومی و امور مشتریان بانک قرض الحسنه مهر ایران، 
»عیســی امامی« رئیس هیأت مدیره بانک در دیدار با مدیران شرکت 
پتروپالایش نفت اصفهان گفت: بانکداری دیجیتال باعث تســریع در 
کارها، کاهش هزینه ها از بین رفتن ســفرهای کوتاه و درون شــهری و 

نهایتاً منجر به کارایی و بهره وری می شود.
وی اضافه کرد: کیوبانک به ســمتی می رود که تمام این موارد دســت 
یافتنی باشــد؛ به طوری که هر ایرانی بتواند در خانه یا در محل کار خود 
حســاب آنلاین افتتاح کرده و در همان فضا مبادرت به درخواست وام 
کند. همچنین این امکان فراهم شده تا همه نیاز های خرد زندگی خود 

اعم از سفر، بیمه خودرو و... را در همان پلتفرم برنامه ریزی کند.
امامی با بیــان اینکه اکثر مردم کشــور از خدمات ایــن بانک بهرمنده 
هستند، ادامه داد: هدف این مجموعه تبدیل کارت بانک قرض الحسنه 
مهر ایران به کارت زندگی آن هاســت؛ به طوری که مردم با داشتن یک 
حساب در این بانک و استفاده از خدمات بانکداری دیجیتال آن بتوانند 

همه نیازهای خود را مرتفع کنند.
»محســن قدیری« مدیرعامل پتروپالایش نفت اصفهان در این دیدار 
به رضایت ۱۰۰ درصدی همه پرســنل این مجموعــه از خدمات بانک 
قرض الحسنه مهر ایران اشاره کرد و گفت: در حالی که در این مجموعه 
صنعتی بانک های دیگری نیز مشــغول به فعالیت هســتند، اما بانک 
قرض الحسنه مهر ایران در بین پرســنل ما از جایگاه ویژه ای برخوردار 

است.
وی اظهار داشت: بانک قرض الحسنه مهر ایران نماد مهربانی است و این 
بانک با ارائه خدمات متنوع و ارزان قیمت با کمترین فشــار مالی سبب 

شده نیازهای اساسی پرسنل پتروپالایش نفت اصفهان مرتفع شود.

 ابر افشای بنیادی و منحصر به فرد وآیند 
در نظام بانکی کشور

بانک آینده در راســتای شــفافیت و افشــای عمومی خود و افشــای 
گزارش های کارشناسی، رقابت پذیری و کیفیت دارایی ها، از ۴ افشای 

بنیادی و  منحصربه فرد خود در صنعت بانکی رونمایی کرد. 
به دنبال افشــاهای پیشــین بانک آینده در ســامانه کدال و بر اساس 

اطلاعات درج شده در این سامانه، گزارش های: 
   ۱- گزارش کارشناسی پروژه بازار بزرگ ایران)ایران مال( برابر با ۲۵۵ 

هزار میلیارد تومان.
   ۲- افشــای خلاصه ای از قــرارداد بهره برداری و تعیین ســهم ارزش 

افزوده قرارداد بازار بزرگ ایران)ایران مال(.
   ۳- آخرین وضعیت فرآیند افزایش سرمایه بانک 

   ۴- آخرین وضعیت برگزاری مجامع بانک
افشا شد.

شایان ذکر اســت، با توجه به اقدامات بانک آینده برای شفاف سازی و 
افشــاهای انجام شــده در ســامانه کدال برای اطلاع عموم، املاک و 
دارایی های ارزیابی شــده از شــرکت های زیرمجموعه بانک آینده که 
توسط هیأت کارشناسان رســمی دادگستری مرکز وکلا و کارشناسان 
رســمی قوه قضائیه انجام شده اســت، بیانگر افزایش ارزش چشمگیر 
دارایی های مزبور، نسبت به گذشته است که از آن جمله افشای گزارش 

کارشناسی پروژه ایران مال برابر با ۲۵۵ همت است.
پروژه های عمرانی نامــداری هم چون: بازار بــزرگ ایران)ایران مال( و 
فرمانیه مال واقع در پایتخت کشــور، تهران بزرگ و مشهدمال و هتل 
روتانا واقع در پایتخت معنوی کشــور، مشهد مقدس؛ موجب بالندگی 
صنعت گردشگری تجاری، ســیاحتی و زیارتی کلان شهرهای کشور، 

به منظور بهره مندی عموم مردم هستند. 

مدیرکل دفتر مدیریت برنامه ریزی امور مشترکان توانیر خبر داد
ح پاداش صرفه جویی برق برای  آغاز اجرای طر

همه مشترکان خانگی
مدیرکل دفتر مدیریت انرژی و برنامه ریزی امور مشترکان صنعت برق 
شــرکت مدیریت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق ایران )توانیر( گفت: 
اجرای طرح پاداش صرفه جویی برق از فردا برای ۱۰۰ درصد مشترکان 

خانگی آغاز می شود.
 وزارت نیرو برای تأمین برق موردنیاز برنامه های متعددی را در دستور 
کار خود قرارداد کــه دو برنامه اصلی آن، افزایــش ظرفیت تولید برق و 
مدیریت مصرف مشترکان دسته بندی است. در بخش مدیریت مصرف 
برق بخش خانگی دو سیاســت کلی وجود دارد کــه یکی اجرای قانون 
افزایــش پلکانی مصرف بــرای پرُمصرف ها و دیگری طرح سراســری 

پاداش صرفه جویی است.
اجرای طرح پرداخت پاداش صرفه جویی مصرف برق در ســال گذشته 
موفق بود و توانست سبب کاهش مصرف بخش خانگی شود؛ امسال هم 
وزارت نیرو مصمم است با اجرای طرح سراســری پاداش صرفه جویی 
در مصرف را با شرایطی فراهم آورد تا همه مردم از برق مطمئن و پایدار 

برخوردار شوند.
بر اســاس اعلام وزارت نیرو، عبدالامیر یاقوتی مدیرکل دفتر مدیریت 
انــرژی و برنامه ریزی امور مشــترکان توانیر در این باره افــزود: ۳ تا ۴ 
میلیارد تومان برای طرح تشویق مشــترکان اختصاص می یابد و امید 

است مردم از این فرصت استفاده کنند.
وی درباره فرایند دریافت پاداش صرفه جویی مشترکان ادامه داد: یکی 
از طرح های ویژه ای که امســال در صنعت برق موردتوجه و در دستور 
کار قرار گرفت مربوط به ارائه پاداش صرفه جویی به مشــترکان خانگی 

است.
این مقام مسئول خاطرنشان کرد: این موضوع رقم های قابل توجهی را 
به خود اختصاص داده اســت، به طوری که به ازای هر کیلووات ساعت از 

۵۰۰ تومان تا ۲۰۰۰ تومان پاداش در نظر گرفته می شود.
یاقوتی افــزود: میزان برق مشــترکان در این طرح نســبت به دوره 
مشابه سال قبل آن ها ارزیابی می شــود و مشترکان به صورت پلکانی 
حائز دریافت پــاداش صرفه جویــی خواهند شــد؛ به عبارت دیگر 
می توان گفــت که ۱۰۰ درصد مشــترکان می تواننــد در این طرح 
شرکت کنند این در حالی اســت که در سال گذشته فقط مشترکانی 
می توانســتند شــرکت کنند که مصرف برق آنها زیر الگوی مصرف 

می بود.

ادارات مکلف به کاهش 30 درصدی مصرف برق شده اند
وی خاطرنشان کرد: اســتراتژی حوزه برق در وزارت نیرو در سه محور 
اصلی شــامل »افزایش ظرفیت تولید در بخش نیروگاه های فسیلی«، 
»افزایش ظرفیــت تولید در بخــش نیروگاه هــای تجدیدپذیر اعم از 
نیروگاه های خورشــیدی، آبی، بادی و غیره« و »بهینه ســازی مصرف 

انرژی از سمت مشترکان« خلاصه می شود.

مدیرکل دفتر مدیریت انرژی و برنامه ریزی امور مشترکان صنعت برق 
شــرکت توانیر با بیان اینکه در کنار این استراتژی، صنایع نیز بخشی از 
تولید برق را در دستور کار دارند، گفت: در سال گذشته علاوه بر توسعه 
ظرفیت نیروگاه ها، اقدام هایــی دررابطه با مدیریت منابع آب پشــت 
سدهای کشور به منظور تولید برق موردتوجه قرار گرفت و درعین حال 
در زمینه تعمیر نیروگاه ها و توسعه به هنگام شبکه هم اقدام های بسیار 

مؤثری صورت گرفت.
یاقوتی ادامه داد: برنامه های مختلفــی در ارتباط با مدیریت مصرف 
از ســوی مشــترکان نیز پیش بینی شــد که مشــترکان صنعتی، 
کشــاورزی، عمومی، اداری و تجــاری دراین رابطه بــا وزارت نیرو 

همکاری می کنند.
وی خاطرنشــان کــرد: بر اســاس مصوبــه هیئت دولت مشــترکان 
بخش های عمومــی - اداری مکلف به کاهــش ۳۰ درصدی مصرف در 
ساعت های روز نسبت به مدت مشابه ســال گذشته شده اند و در برخی 
از ســاعت های اداری باید حداقل ۶۰ درصد مصرف انرژی را نسبت به 

ساعت روز کاهش دهند.
این مقام مســئول گفت: حوزه بعدی مربوط بــه مدیریت مصرف برای 
مشترکان بخش کشاورزی می شــود که در پنج ساعت در شبانه روز که 
عموماً مستقر در پیک بار شــبکه است )ســاعت ۱۱ تا ۱۸( در دو بازه 

تقسیم می شود.
مدیرکل دفتر مدیریت انرژی و برنامه ریزی امور مشترکان صنعت برق 
شــرکت توانیر گفت: صنایع نیز با جابه جایی مصرف از ساعت پرباری 
به ســاعت های کم باری برای مدیریت مصرف همکاری لازم را صورت 

می دهند.

رشد مصرف برق در بخش صنعت
به گفته وی، برخی تصور می کنند اجــرای این برنامه ها موجب کاهش 
رشــد تولید در بخش صنعت می شــود، این در حالی است که با اجرای 
این ضوابط و قوانین در سال گذشــته در بخش صنعت بیشترین رشد 

مصرف برق را برای پیشبرد فرایند تولید شاهد بودیم.
مدیرکل دفتر مدیریت انرژی و برنامه ریزی امور مشــترکان صنعت 
برق شــرکت توانیر درباره نحوه پرداخت خســارت به زیان دیدگان 
برق، خاطرنشان کرد: در سال ۱۴۰۱ پس از انعقاد قرارداد با شرکت 
بیمه گر جدید تاکنون یک ششــم پرونده ها مورد بررسی قرار گرفته 
و بر اســاس برنامه انتظار می رود تا پایان تیرمــاه همه پرونده های 
خسارات برق مشــترکان مربوط به ســال ۱۴۰۱ را تعیین تکلیف و 

پرداخت کنیم.
یاقوتی ادامه داد: در ارتباط با رســیدگی به پرونده های سال ۱۴۰۲ نیز 
منتظر دستورالعمل اجرایی هستیم که به تصویب هیئت وزیران برسد 

و پس از ابلاغ، فرایند برگزاری مناقصه صورت می گیرد.
به گفته مدیرکل دفتر مدیریت انرژی و برنامه ریزی امور مشــترکان 
صنعت برق شــرکت توانیر، از سال ۱۳99 یک ســامانه مکانیزه ای 
ایجاد شــده که مشــترکان می توانند خســارت خود را در آن ثبت 
کنند و دیگر نیــازی به مراجعــه حضوری به دفاتــر مربوطه وجود 

ندارد.
یاقوتی خاطرنشــان کرد: یکــی از برنامه های بســیار پرکاربرد در 
صنعــت برق این اســت که همه خدمــات به صــورت غیرحضوری 
ارائه می شــود و مشــترکان به راحتی با نصب نرم افــزار »برق من« 
در تلفن همراه خود امکان اســتفاده از خدمات مختلفی را به صورت 
غیرحضوری دارند؛ این خدمات در ۴۰ فعالیت خلاصه می شــود که 
۲۸ مورد مربوط به امور مشترکان و ۱۲ مربوط به حوزه بهره برداری 

است.
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سهم پایین ایران در مالیات ستانی

مالیات، درمان ناترازی بودجه

خریدار  معاون ســازمان برنامه و بودجه اعلام 
کرد: در برنامه هفتم توســعه درنظر گرفته شده 
که برای حل مشــکل ناترازی بودجه باید ضمن 
مدیریت و کاهش مصارف، به دنبال تحقق منابع 
بیشــتر به ویژه از محل مالیات باشــیم؛ چراکه 
اســاس درمان ناترازی بودجه در کشــور مالیات 
است درحالیکه در مالیات ستانی ضعیف هستیم و 

سهم مالیات از تولید ناخالص داخلی پایین است.
رحیم ممبینی  در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه 
چگونه با وجود مشــکلات مختلف از جمله کمبود 
منابع، تحریم ها و غیره می توان مسائل مهمی مانند 
کسری و ناترازی ها را حل و فصل کرد و چه راه حلی 
برای آن در برنامه هفتم توسعه وجود دارد. آیا باید 
مصارف بودجــه را مدیریت کرد یا آنکــه به دنبال 
منابع جدید باشیم؟ اظهار کرد: هر دو این راهکارها 
می تواند کارســاز باشــد و ناترازی ها که مهمترین 
مشکل کشــور به ویژه در حوزه بودجه است را حل 
و فصل کرد؛ بــه گونه ای که در ایــن زمینه باید در 
مصارف بودجه تاملی داشــته باشــیم که در این 
زمینه قصد داریم در ارتباط با مصــارف ابتدا نظام 

بودجه ریزی بر مبنای صفر را اجرایی کنیم.

بودجه ریزی بر مبنای صفر و عملکرد
 در برنامه هفتم توسعه

وی با بیان اینکه نظام بودجه ریزی بر مبنای صفر 
در لایحه برنامه هفتم توســعه بــه تفصیل مورد 
اشاره قرار گرفته است، افزود: بر این اساس در هر 
سال از برنامه هفتم توسعه درصددیم ۲۰ درصد از 
این نوع بودجه ریزی را اجرا کنیم؛ به این معنا که 
از دستگاه ها می خواهیم که منطبق با قانون اعلام 
کنند که وظیفه و ماموریت شــان دقیقا چیست و 
آیا منطبق بــا ماموریت و وظیفه تعریف شــده، 
بودجه می گیرند یا آن که فراتــر از آن نیز اعتبار 
دریافت می کنند. چه بســا دستگاه هایی هستند 
که خــارج از وظایف مقرر، ممکن اســت اعتبار و 

بودجه بگیرند.
معاون ســازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه نظام 
بودجه ریزی بر مبنای صفر یک نظام بودجه ریزی 

مناسب در دنیاســت، ادامه داد: بر این اساس، هر 
دســتگاه باید جایگاه قانونی خودش را تعریف و 
تبیین کند تا مشخص شود در نظام بودجه ریزی 
تعریف شده، این دســتگاه بر اساس قانون بودجه 
دریافت می کند یا آنکه ممکن است پول هایی که 

خارج از آن وظایف نیز بگیرد.
ممبینی به بودجه ریزی بــر مبنای عملکرد نیز به 
عنوان یکی دیگر از اقدامات پیش بینی شــده در 
لایحه برنامه هفتم توسعه اشاره کرد و گفت: البته 
صادقانه باید گفت که اجرای این نوع بودجه ریزی 
مشکل و سخت است، چرا که نمی توان آن را برای 
همه دســتگاه های اجرایی پیاده کــرد. به عنوان 
مثال برای دســتگاه هایی که مصارف شان مانند 
وزارت علوم تحقیقــات و فناوری، وزارت آموزش 
و پرورش، بیمــه و ... کمیت پذیر اســت، قابلیت 

اجرایی بهتری دارد و می تواند کمک کند.

اصلاح ساختار بودجه تصمیمی ضروری 
پیشروی مسئولان

وی با تاکید بــر ضرورت اصلاح جدی ســاختار 
بودجه اعلام کرد: ایــن تصمیم یک تصمیم کلان 
و ضروری است که همه مســئولان باید روی آن 
اجماع کنند تا اصلاح ســاختار بودجه به صورت 
جدی دنبال شــود، چراکه به عنــوان مثال یک 
دستگاه و وزارتخانه اســت که نمی خواهم نام آن 
را ببرم اما در یک اســتان چندین شرکت دارد که 
هر یک از آن ها هیئت مدیــره، مدیران، مجمع و 
دیگر زیرســاخت های خاص خودش را دارد که 
طبیعتا هر کدام از این ها خرج هــا و هزینه هایی 
نیز دربر خواهد داشــت اما ســوال اینجاست که 
آیا نمی شود این وزارتخانه، ماموریت خود در آن 
اســتان را به عنوان مثال با یک دفتر انجام دهد و 
مدیریت کند؟معاون ســازمان برنامه و بودجه با 
اشــاره به اینکه باید در قالب برنامه هفتم توسعه 
به دنبــال مدیریت و کاهش مصــارف بودجه در 
جاهایی باشــیم که موضوعیت و ضــرورت دارد، 
گفت: موضوع دیگر به منابع برمی گردد که در این 
زمینه می توان گفت یکی از منابع بالقوه در بودجه 

مالیات است که واقعا می توان سهم آن را از تولید 
ناخالص داخلی افزایش داد.

 سهم مالیات در ایران از تولید ناخالص 
داخلی پایین است

ممبینی ســهم مالیات از تولیــد ناخالص داخلی 
را بســیار پایین اعلام کرد و افــزود: در این زمینه 
ســهم مالیات در ترکیه از تولید ناخالص داخلی 
۱9 درصد بوده اما این عدد در ایران حدود شــش 
درصد است. شــاید این مســئله مطرح شود که 
ایران کشــوری نفت خیز اســت اما باید گفت که 
نروژ به عنوان یکی از تولیدکنندگان نفت در دنیا 
صندوقــی دارد که بیــش از ۱۰۰۰ میلیارد دلار 
ذخیره دارد اما وضعیت صندوق توســعه در ایران 
به گونه دیگری اســت. از سوی دیگر سهم مالیات 

از تولید ناخالص داخلی در نروژ ۳۳ درصد است.
وی با بیان اینکه در مالیات ســتانی ضعیف عمل 
کردیم، تصریح کرد: البته پیشرفت هایی در حوزه 
مالیات در ســال های اخیر اتفاق افتاده است اما 
باید به این نکته توجه کرد که ظرفیت های بالقوه 
بسیار بیشتری در این حوزه وجود دارد و سازمان 
امور مالیاتی به عنوان یک دستگاه حاکمیتی باید 

تقویت شود و باید آن را صاحب سیستم کنیم.
معاون ســازمان برنامه و بودجه خاطرنشان کرد: 
از ســال ۱۳۷۲ می خواهیم نظــام جامع مالیاتی 
را پیاده کنیم اما تا امروز نتوانســتیم این کار را به 
صورت کامل انجام دهیم. سوال اینجاست که چرا 
نتوانستیم به این هدف برســیم؟ باید به این نکته 
دقت کرد که واقعا امکان رفع ناترازی در کشور به 
عنوان یکی از بزرگترین مشــکلات کنونی، وجود 
دارد؟معاون ســازمان برنامه و بودجه اضافه کرد: 
البته منابع دیگری برای رفــع ناترازی بودجه در 
کشــور وجود دارد اما اســاس آن در حال حاضر 
مالیات است و از همه مهم تر این است که مالیات 
باید بازخورد مثبــت پیدا کند. بدیــن معنی که 
تولید بایــد افزایش پیدا کند تــا مالیات افزایش 
یابد که در این زمینه باید به دنبال دخالت و نقش 

آفرینی بخش خصوصی باشیم.

خریدار  گزارش های میدانی از بازار مســکن در 
مناطق مختلف پایتخت، حاکی از آن اســت که با 
افت قیمت دلار و البته اجــرای مالیات بر عایدی 
سرمایه، قیمت اعلامی مســکن از سوی ملاکان 
پای معامله افــت ۱۵ تا ۳۰ درصــدی دارد و این 

روند تخلیه تورم انتظاری ادامه دارد.
 بازار مســکن در طی ســال های اخیر همزمان 
با ورود تقاضاهای ســرمایه ای به بازاری مشابه 
ارز، سکه و طلا تبدیل شــده و نوسانات قیمتی 
این بازار نیز مشــابه بازارهای یاد شــده انجام 

می شود.
در حالی که خلا آماری بانک مرکزی موجب شده 
اســت که اطلاعاتی  از قیمت روز بازار مسکن در 
تهران و شهرســتان ها در دســترس نباشــد اما 
اطلاعات میدانی از بازار مســکن بیانگر آن است 
که همزمان با ریزش قیمــت دلار و اجرای قانون 

مالیات بــر عایدی ســرمایه، قیمــت معاملات 
مسکن نیز با کاهش مواجه شده است.

بررسی خبرنگار از چندین منطقه تهران حاکی از 
آن است که  در بازار فعلی مسکن، خریداری وجود 
ندارد و به نوعی با یک رکود ســنگین با محوریت 

کاهش تقاضا مواجه هستیم.
در این بــازار بســیاری از فروشــندگان ملک، 
قیمت های بالایی را ارائه می دهند اما زمانی که 
 با بازار واقعی مواجه می شوند، متوجه می شوند 
که این قیمت های منطقی نیســت، برای مثال 
فروشــنده ای تحت تدثیر فضاسازی سایت ها، 
قیمت ملک خــود را برای هر متــر ۶۵ میلیون 
تومان گذاشــته بود اما در پای معاملــه و زمانی 
که متوجه واقعیت قیمت ها شــده بود این واحد 
مسکونی را به قیمت هر متر ۵۰ میلیون تومان به 

فروش رساند.

 کاهش 15 تا 30 درصدی قیمت مسکن
بررســی ها از چندین دفتر معامــلات املاک در 
منلطق مخاف پایتخت نشــان می دهد یک هفته 
اخیر میان قیمت اعلامی و قیمــت معامله برای 
املاک، شاهد افت قیمت بین ۱۵ تا ۳۰ درصدی 
بوده ایم و بخشــی از تورم شــکل گرفته ناشی از 
افزایش نــرخ ارز در بازار مســکن در حال تخلیه 
شدن اســت.به گفته کارشناسان مسکن، افرادی 
که برای دلالی  به بازار مســکن مراجعه می کنند، 
قطعا زیان می بینند، از سوی دیگر تصویب قانون 
مالیات جدید می تواند ریســک سرمایه گذاری را 
بــالا ببرد. همزمان بــا کاهش قیمت مســکن به 
واســطه کاهش قیمت دلار، پیش بینی می شود، 
با اجرای قانون مالیات بر عایدی ســرمایه قیمت 
مسکن سیر کاهشــی خود را ادامه دهد و میزان 

تورم انتظاری خود را تخلیه کند.

پاسارگاد

اجــلاس  بزرگتریــن  در 
اســتراتژی های توسعه خدمات، 
تولیــدات و صــادرات برتریــن 
داد؛  رخ  ایــران  شــرکت های 
اهــدا جایــزه ملــی برتریــن و 
روابط عمومی  تأثیرگذارتریــن 
در معرفــی خدمــات بانکی به 
بانــک پاســارگادروابط عمومی 
بانــک پاســارگاد در بزرگترین 
اجلاس اســتراتژی های توسعه 
خدمــات، تولیــدات و صادرات 
برتریــن شــرکت های ایــران، 

جایــزه ملــی برترین 
تأثیرگذارتریــن  و 
در  روابط عمومــی 
بانکی  معرفی خدمات 
در  کــرد.  کســب  را 
»اجلاس طرح انتخاب 
ملی« کــه در ســالن 

همایش های صداوســیما برگزار 
گردید، روابــط عمومی این بانک 
پــس از ارزیابی شــاخص های 
تخصصــی به عنــوان برترین و 
تأثیرگذارترین روابط عمومی در 

بانکی  معرفی خدمات 
معرفی و جایــزه ملی 
این بخــش را به خود 
داد.کســب  اختصاص 
ایــن جایزه ملــی در 
موفقیت های  تــداوم 
روابــط عمومــی این 

بانک به دست آمده است. 
نیــز  گذشــته  ســال  در 
روابط عمومــی بانک پاســارگاد 
در »هفدهمین جشــنواره ملی 
انتشــارات روابط عمومــی« که 

انجمــن متخصصان  به همــت 
روابط عمومی برگزار شــده بود 
در ۸ حوزه مشارکت خود شامل: 
کمیــک اســتریپ، ویژه نامــه، 
تبلیغات مکتوب، تیــزر، کتاب، 
مستندســازی، اینفوگرافیک و 
رســانه های اجتماعــی موفق به 
کســب رتبه برتر شــده و دیپلم 
افتخار نیز بــه راحله شــهرابی 
مدیر امور حوزه راهبری و روابط 
عمومــی بانک پاســارگاد تعلق 

گرفته بود.

وابط عمومی به بانک پاسارگاد اهدا جایزه ملی تأثیرگذارترین ر

انرژیبانک  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵9۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

 فروشندگان خانه دست به تخفیف شدند

تورم انتظاری مسکن در حال تخلیه شدن


